
  

 

 
ACTA Nº  3/2017 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  DEL PLENARI  CELEBRADA 

EL 27 DE MARÇ  DE 2017. 

 

Assistents: 
 
Grup PSOE.- 
José Maria Muñoz Pérez 
Antonia Massanet Fernández. 
Francesc Miquel Abolafio Moyá. 
Antoni Martí Femenías Ramón. 
 
MÉS PER LLOSETA.- 
Joan Servera Coll. 
Angelina Pérez Sánchez. 
 
GRUP El PI.- 
Tolo Moya Ferragut 
 
GRUP PARTIT POPULAR.-  
Francisca Ramis Pons. 
Joan Abrines Ramis. 
 
GRUP SI.-  
Josefa González Jiménez. 
José Miguel Montiel Ruiz. 
 
REGIDORES NO ADSCRITES.- 
Francisca Campins Fernández. 
Margalida Villalonga Reinoso 
 
*Hi ha quorum adequat i suficient 
per celebrar la sessió.- 

A Lloseta (Balears), a vint-i-set de març del dos 
mil disset, essent les vint-i-una hores, es 
reuneixen a la Sala de sessions de l’Ajuntament 
els regidors referenciats a l’esquerra. 
 
Presidits pel Sr. José Maria Muñoz Pérez, i 
assistits pel Secretari de la Corporació Xavier 
Rodríguez Abril, i la Interventora Accdal. 
Margalida Jaume Boyeras, a l'objecte de 
celebrar, en primera convocatòria, sessió 
ordinària del Ple de la Corporació d'acord amb 
el següent ordre del dia: 
 

 

 
 

1.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR, DATA 27-02-2017 
 
2.- INFORMACIÓ AL PLENARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPA L.- 

 
2.1.- Donar compte del Decret 156/2016 d’aprovació exp. modificació de 
crèdit 9/2016.- 
2.2.- Donar compte del Decret 158/2016  d’aprovació exp. modificació de 
crèdit 10/2016.- 



  

 

 
3.- PRESSUPOST GENERAL EXERCICI 2017.- 
 
4.- MOCIONS GRUPS MUNICIPALS.- 

 
4.1.-MOCIÓ DEL PARTIT POPULAR S/ CONTINUACIÓ VORAVI A 
DELS REIS CATÒLICS CAP A CARRETERA D’INCA I MUR DE 
SEGURETAT DELS HABITATGES DESPROTEGITS.- 
4.2.-MOCIÓ DEL PARTIT POPULAR S/ RETELLADES EN ELS 
SERVEIS FERROVIARIS DE MALLORCA.- 
4.3.-MOCIÓ DEL GRUP SI  PER LA MODIFICACIÓ DE LA 
PERIODICITAT DE LES SESSIONS DEL PLE A L’AJUNTAMENT  DE 
LLOSETA.- 

 
5.- CONTROL I FISCALITZACIÓ DELS ÒRGANS DE GOVERN 
MUNICIPAL.- 
 
6.- PRECS I PREGUNTES.- 

 
 

***** 
 
Declarat obert l’acte pel Batlle-President i abans d’entrar al debat i votació dels punts 
establerts a l’ordre del dia per part de la Sra. Regidora Margalida Villalonga vol fer una 
puntualització a les paraules dirigides de la Sra. Ramis a l’efecte de la seva condició i de 
la Sra. Regidora Francisca Campins com a regidores no adscrites, repartint una còpia a 
tots els membres de la Corporació, procedint a la lectura del mateix, el qual es transcriu 
a continuació:  
 
“En el passat plenari, la Senyora Ramis ens va titllar de trànsfugues. Volem pensar 
que, més que per mala fe, ho va fer per desconeixença. 
Desconeixença del mateix significat de la paraula, o desconeixença del que implica 
quan es fa ús d’aquesta paraula a nivell polític. 
Si bé la Senyora Ramis, va tenir el coratge d’anomenar-nos trànsfugues en públic, no 
és l’única Regidor/a d’aquest Consistori que ha fet mal ús d’aquesta paraula.  
Dit això, i amb el vist i plau del Batlle, volem fer arribar a cada un dels Regidors 
d’aquest Ajuntament, el 1r Punt acordat al “ACUERDO SOBRE UN CÓDIGO DE 
CONDUCTA POLÍTICA EN RELACIÓN CON EL TRANSFUGUISMO EN LAS 
CORPORACIONES LOCALES”, signat el 23 de maig de 2006. 
Si algú vol el document sencer per fer-ne còpia, ens ho pot demanar. 
 

PREC 
 
A tota l’oposició, dir que ni hem fermat ni signat pacte algun amb l’actual Equip de 
Govern ni amb cap partit dels que conformen l’actual Equip de Govern. 



  

 

Dit això, demanam a l’oposició que deixin d’elucubrar i fer càbales; que deixin de 
banda l’esperit revengista i intentin fer una política constructiva, si tal i com 
proclamau, voleu fer feina per Lloseta”. 
 
 
 
1. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR, DATA 27-02-2017 

 
Demanant el Batlle de la Corporació si n´hi ha rectificacions a fer-ne sobre l’acta 

i essent la resposta negativa, es procedeix a la votació de la mateixa, quedant aprovada 
l’acta de la sessió anterior, data 27-02-2017, per unanimitat dels membres de la 
Corporació. 
 
 
2.- INFORMACIÓ AL PLENARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPA L.- 
 
Donar compte al Plenari de la Corporació dels següents decrets: 
 
2.1.- DECRET DE BATLLIA 156/2016 d’aprovació exp. modificació de crèdit 
9/2016.- 

 
RESOLUCIÓ DE BATLIA 

Decret 156/2016 
 

Aprovació Exp MC 09/2016 
 

Atès l’expedient tramitat per a l’aprovació de la modificació de crèdits núm. 09/2016, 

en la modalitat de Transferència de crèdit, en el que consta l’informe favorable de la 

Interventora Accidental de data 27/12/2016.  

En l’exercici de les atribucions que em confereixen les bases d’execució del vigent 

pressupost en relació amb els articles 178 del Reial decret legislatiu 2/2004 i 9.2.d) i 39 

del Reial decret 500/1990, 

 
RESOLC 

PRIMER.  Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 09/2016, en la modalitat 

de transferència de crèdit entre aplicacions pressupostàries de la mateixa àrea de 

despesa, d’acord amb el següent detall: 

Exp. MC 9/2016: Transferència de crèdit dins mateixa àrea de despesa 
      

Àrea de Despesa 1: Serveis Públics Bàsics 



  

 

            
  ALTES EN APLICACIONS DE DESPESA   

  

Aplicació 
Pressupostàr

ia CONCEPTE   TOTAL     

  132 
2120

0 Manteniment i conservació d'edificis: Policia Local 5.981,44   

  132 
2130

0 Manteniment i conservació de maquinària: Policia Local 3.954,51   

  132 
2140

0 
Manteniment i conservació d'elements de transport: Policia 
Local 1.458,08   

  132 
2210

4 Vestuari: Policia Local 1.651,77   

  133 
2211

6 Subministracions, senyalitzacions de senyal de trànsit 3.806,21   

  1532 
2100

2 Manteniment de vies públiques i camins 19.093,17   

  1622 
2270

6 Estudis i treballs tècnics. Punt verd 3.448,50   

  163 
2140

0 
Manteniment i conservació d'elements de transport: Neteja 
viària 1.154,97   

  163 
2150

0 Reparació  conservació mobiliari i estris. Neteja viària 2.172,40   

  163 
2211

0 Productes de neteja i condicionament. Neteja viària 1.258,45   

  164 
2271

3 Treballs realitzats per empreses de jardineria 4.557,78   

  165 
2100

1 Manteniment Enllumenat públic 7.254,82   

  165 
2210

0 Energia Elèctrica Enllumenat públic 15.348,23   

  165 
2211

2 Subministrament de material elèctric 7.764,64   
       TOTAL ALTES  78.904,97   
        
  BAIXES EN APLICACIONS DE DESPESA   

  

Aplicació 
Pressupostàr

ia CONCEPTE   TOTAL     

  1621 
4630

1 
Transferències a la mancomunitat: Servei de Recollida de 
fems -18.152,33   

  1621 
4630

2 Transferències a la mancomunitat: Taxa eliminació residus -60.752,64   
      TOTAL BAIXES  -78.904,97   



  

 

            
      

Despeses de Personal (Capítol I) 
            
  ALTES EN APLICACIONS DE DESPESA   

  

Aplicació 
Pressupostàr

ia CONCEPTE   TOTAL     

  132 
1510

0 Gratificacions Funcionaris: Policia Local 2.701,89   
       TOTAL ALTES  2.701,89   
        
  BAIXES EN APLICACIONS DE DESPESA   

  

Aplicació 
Pressupostàr

ia CONCEPTE   TOTAL     

  231 
1300

0 Retribucions bàsiques Personal Laboral Centre de dia -2.701,89   
      TOTAL BAIXES  -2.701,89   
            
      

Àrea de Despesa 3: Producció de béns públics de caràcter preferent 
          
  ALTES EN APLICACIONS DE DESPESA   

  

Aplicació 
Pressupostàr

ia CONCEPTE   TOTAL     

  311 
2120

0 
Manteniment i conservació Edificis. Protecció de la salubritat 
pública 290,40   

  312 
2210

1 Aigua Centre de Salut 1.312,61   

  323 
2070

0 Arrendaments equips protecció salut: desfibril· ladors 336,56   

  323 
2130

0 
Manteniment i conservació Maquinària i instal·lacions. 
Escoles 1.657,72   

  323 
2150

0 Manteniment i conservació Mobiliari i estris. Escoles 1.713,14   

  323 
2210

0 Energia elèctrica Escoles 2.807,17   

  323 
2220

0 Serveis telecomunicacions  Escoles 2.388,28   

  333 
2030

0 Arrendament de maquinària. Teatre 1.981,20   



  

 

  333 
2120

0 Manteniment i conservació Edificis. Teatre 2.231,80   

  333 
2130

0 
Manteniment i conservació Maquinària i instal·lacions. 
Teatre 6.893,98   

  333 
2210

5 Productes alimentaris. Teatre 876,80   

  333 
2260

2 Publicitat i propaganda Teatre 2.492,20   

  333 
2270

9 Treballs realitzats per empreses d’espectacles. Teatre 4.089,35   

  337 
2120

0 
Manteniment i conservació d'edificis municipals. Oci i temps 
lliure 2.145,16   

  338 
2270

9 
Treballs realitzats per empreses d’espectacles. Festes 
Patronals 6.000,00   

  342 
2050

0 Arrendament de sanitari. Instal·lacions esportives 181,35   
       TOTAL ALTES  37.397,72   
          
  BAIXES EN APLICACIONS DE DESPESA   

  

Aplicació 
Pressupostàr

ia CONCEPTE   TOTAL     

  312 
1300

0 Retrib Personal Laboral fix. Centre de Salut -576,58   

  323 
1310

0 Retribucions bàsiques Personal Laboral temporal. Escoles -6.430,27   

  323 
1510

1 Gratificacions Personal Laboral. Escoles -1.650,97   

  323 
1620

4 Ajudes Conveni Personal Escoles -870,50   

  326 
1300

0 
Retrib Personal Laboral fix. Serveis complementaris 
d'Educació -6.873,25   

  326 
1310

0 
Retrib Personal Laboral Temporal. Serveis complementaris 
d'Educació -6.282,95   

  326 
1600

2 
Seguretat Social Personal Laboral. Serveis complementaris 
d'Educació -4.589,27   

  326 
1620

4 
Ajudes Conveni Personal. Serveis complementaris 
d'Educació -200,00   

  330 
1300

0 Retrib Personal Laboral fix. Teatre -450,97   

  330 
1600

2 Seguretat Social Personal Laboral. Teatre -99,38   

  326 
4890

0 Altres Transferències. Serveis complementaris a l'Educació -2.000,00   



  

 

  334 
4890

0 Altres Transferències. Promoció cultural -2.421,14   

  341 
4890

0 Altres Transferències. Promoció i foment de l'esport -4.952,44   
      TOTAL BAIXES  -37.397,72   
          

Àrea de Despesa 4:  
          
  ALTES EN APLICACIONS DE DESPESA   

  

Aplicació 
Pressupostàr

ia CONCEPTE   TOTAL     

  430 
6260

0 Instal·lació panells informatius 757,69   
       TOTAL ALTES  757,69   
          
  BAIXES EN APLICACIONS DE DESPESA   

  

Aplicació 
Pressupostàr

ia CONCEPTE   TOTAL     

  430 
2260

1 Atencions protocol·làries i representació. Comerç -757,69   
      TOTAL BAIXES  -757,69   
          
          

Àrea de Despesa 9: Actuacions de caràcter General 
          
  ALTES EN APLICACIONS DE DESPESA   

  

Aplicació 
Pressupostàr

ia CONCEPTE   TOTAL     

  920 
2070

0 Arrendaments equips protecció salut: Ajuntament 286,66   

  920 
2120

0 
Manteniment i conservació d'Edificis Municipals. 
Ajuntament 3.051,93   

  920 
2130

0 
Reparació, manteniment i conservació Maquinària. 
Ajuntament 3.705,84   

  933 
2020

0 Arrendament Magatzem. Gestió de patrimoni 894,80   

  933 
2120

0 
Manteniment i conservació d'Edificis Municipals. Gestió del 
Patrimoni 3.951,88   

  933 
2130

0 
Reparació, manteniment i conservació Maquinària. Gestió 
del Patrimoni 3.262,84   



  

 

  933 
2140

0 
Reparació, manteniment i conservació Elements de transport. 
Gestió del Patrimoni 1.607,04   

  933 
2150

0 
Reparació, manteniment i conservació Mobiliari. Gestió del 
Patrimoni 174,24   

  933 
2160

0 
Reparació, manteniment i conservació Equips informàtics. 
Gestió del Patrimoni 615,17   

  933 
2210

3 Combustible i carburants. Gestió del Patrimoni 431,59   

  933 
2211

0 Productes de neteja i condicionament. Gestió del Patrimoni 620,31   

  933 
2219

9 Altres subministraments. Gestió del Patrimoni 1.376,08   

  933 
2220

0 Serveis de telecomunicacions. Gestió del Patrimoni 218,53   

  920 
4630

4 Transferències a la Mancomunitat: Servei AODL 934,59   

  933 
4630

3 Transferències a la Mancomunitat: manteniment maquinària 705,30   

  943 
4630

0 
Transferències a la Mancomunitat: Serveis Administració 
Gral. 1.155,17   

  943 
4660

0 Transferències a la FELIB 404,94   
       TOTAL ALTES  23.396,91   
          
  BAIXES EN APLICACIONS DE DESPESA   

  

Aplicació 
Pressupostàr

ia CONCEPTE   TOTAL     

  912 
1000

0 Retribucions òrgans de govern -7.448,85   

  912 
1600

0 Seguretat Social òrgans de govern -2.709,57   

  920 
1200

0 Sous del grup A1. Administració General -7.169,86   

  920 
1210

0 Complement de destí. Administració General -1.183,60   

  920 
1200

4 Sous del grup C2. Administració General -4.561,96   

  920 
1200

9 
Altres retribucions bàsiques. Residència. Administració 
General -323,07   

      TOTAL BAIXES  -23.396,91   
          
 



  

 

 
 
SEGON. Donar compte al Ple de la Corporació de la present Resolució en la primera 

sessió ordinària que aquest celebri, de conformitat amb l’establert en l’article 42 del 

Reial decret 2568/1986. 

Ho mana i signa el Sr. Batlle a Lloseta, a 27 de desembre del 2016; del que, com a 
secretari, en dono fe. 
   
El Batlle,     Davant mi, 
        El secretari, 
 
 
 
 
Sgt.: José Mª Muñoz Pérez.-    Sgt.: Josep Alonso Aguiló.- 
 
 
La Sra. Interventora explica al Plenari de la Corporació que es tracta d’un decret que resol 
un procediment administratiu de modificació pressupostària realitzat mitjançant el 
finançament d’aplicacions pressupostàries on hi ha estalvi que es troben detallades a 
l’expedient. 
 
2.2.- Donar compte del DECRET DE BATLLIA 158/2016  d’aprovació exp. modificació 
de crèdit 10/2016.- 
 
  
 

EXPEDIENT DE GENERACIÓ DE CRÈDIT: EXP. MC NÚM. 10/2016 

 

RESOLUCIÓ D’ALCALDIA 

DECRET NÚM. 158/2016 

Atès que davant l’existència de despeses que no es poden demorar fins a 

l’exercici següent per als quals no existeix consignació en el pressupost vigent de la 

corporació, i atès que s’han produït ingressos de naturalesa no tributària derivats del 

compromís ferm d’aportació del Consell de Mallorca per finançar, juntament amb 



  

 

l’entitat local, despeses que per la seva naturalesa estan compresos en les seves finalitats 

o objectius. 

 

Atès que amb data 14/12/2016 es va rebre per correu electrònic, la Resolució de 

concessió de subvenció, d’acord amb la Resolució del conseller de Treball, Comerç i 

Indústria  i president del Servei d’Ocupació de les Illes Balears de 10 d’Octubre de 2016 

(BOIB núm. 130 de 13-10-2016) per la que s’aprova la convocatòria d’ajuts per 

contractar agents d’ocupació i desenvolupament local (AODL). Dita Resolució 

concedeix a l’AJUNTAMENT DE LLOSETA, una subvenció per a contractar 1 agent 

d’ocupació i desenvolupament local (AODL) pel període d’un any per dur a terme el 

projecte “DINAMITZACIÓ ECONÒMICA I CREACIÓ NOVES ACTIVITATS 

POTENCIADORES DEL TEIXIT EMPRESARIAL DINS EL MINICIPI DE 

LLOSETA”, amb núm. Exp. AODL-24/2016, per un import màxim de 27.045,54 €, 

amb data d’inici del projecte 20/12/2016 fins 19/12/2017. Per tant el repartiment serà el 

següent: 

Concepte d’ingrés Descripció  

2016 0 45050 04 Subvenció SOIB. Exp. AODL-24/2016 946,19 € 

2017 0 45050 04 Subvenció SOIB. Exp. AODL-24/2016 26.099,35 € 

 TOTAL SUBVENCIÓ  27.045,54 € 

 

Atès que en data 20/12/2016, es va emetre memòria de l’Alcalde on 

s’especificaven la modalitat de modificació del crèdit, el finançament de l’operació i la 

seva justificació. 

 

Atès que en data 22/12/2016, es va emetre informe de Secretaria sobre la 

legislació aplicable i el procediment a seguir. 

 

Atès que en data 22/12/2016 la Intervenció va informar favorablement la 

proposta d’Alcaldia. 

 



  

 

En l’exercici de les atribucions que em confereixen les bases d’execució del 

pressupost vigent en relació amb l’article 181 del text refós de la llei d’hisendes locals, 

aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i els articles 43 a 46 del Reial 

decret 500/1990, de 20 d’abril, 

 

RESOLC 
PRIMER.  Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 10/2016, del 

Pressupost vigent en la modalitat de generació de crèdit, d’acord al detall següent:  

Altes en aplicacions de despeses 

APLICACIÓ 
PRESSUPOSTÀRIA DESCRIPCIÓ Euros 

Progr. Econòmica 

430 13100 
Retribucions bàsiques personal laboral 
temporal 946,19 € 

 TOTAL DESPESES 946,19 € 

 

La generació de crèdits esmentada es finançarà amb càrrec a ingressos de 

naturalesa no tributària, en els termes següents: 

Altes en conceptes d’ingressos 

ECONÒMICA  DESCRIPCIÓ Euros 
Concepte 
45050.04 Subvenció SOIB. Exp. AODL-24/2016 946,19 € 

 TOTAL INGRESSOS 946,19 € 

 

SEGON. Comunicar al ple de la corporació aquesta resolució en la primera 

sessió ordinària que aquesta celebri, de conformitat amb allò que estableix l’article 42 

del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre. 

 

Així ho mana i ho signa el Sr. Batlle, a Lloseta, trenta-u de desembre de 2016; el 

Secretari en dóna fe. 

 



  

 

 

Davant meu,       El Batlle, 

   El Secretari, 

 

 

 

       Signatura: Josep Alonso Aguiló.-             Signatura: José María 

Muñoz Pérez.- 

 

  
 
 
La Sra. Interventora explica que aquest expedient està motivat pel fet de la subvenció 
rebuda per l’Ajuntament amb motiu de la contractació de l’AODL i referit únicament al 
període del 20 de desembre de 2016 en endavant. 
 
El Plenari queda assabentat del contingut d’ambdós Decrets. 
 
3.- PRESSUPOST GENERAL EXERCICI 2017.- 
 
Es dona compte de la proposta d’aprovació del pressupost  2017 (i documentació 
annexa), així com de la memòria explicativa subscrita per la Batllia:  
 

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL REGIDOR D’HISENDA 
 

El Regidor d’Hisenda formula la següent proposta de resolució:  

1. La legislació aplicable ve determinada principalment pels articles 162 a 171 del Text refós de la 

Llei reguladora de les Hisendes locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 març i 1 a 

23 del Reial decret 500/1990, de 20 d' abril , pel qual es desenvolupa el capítol primer del títol 

sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes locals. 

 

2. Aprovat inicialment el pressupostos general, se exposarà al públic, previ anunci en el Butlletí 

Oficial de les Illes Balears, per quinze dies, durant els quals els interessats podran examinar-los i 

presentes reclamacions davant el Ple. El pressupost es considerarà definitivament aprovat si 



  

 

durant el citat termini no s’haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà 

d’un termini d’un mes per resoldre-les. El pressupost general, definitivament aprovats, serà 

inserit, resumit per capítols de cadascun dels pressupostos que ho integren, en el Butlletí 

Oficial de la corporació i en el BOIB, i es remetrà còpia a l’Administració de l'Estat i a la 

corresponent Comunitat Autònoma. La remissió es realitzarà simultàniament al enviament de 

l’edicte al BOIB.   

 

ESTAT DE DESPESES 

Classificació per categories econòmics: 

Capítol Denominació Pressupost 2017 

A) OPERACIONS NO FINANCERES 5.523.215,20 

A.1 OPERACIONS CORRENTS 4.886.535,37 

1 Despeses del Personal 2.473.771,54 

2 Despeses corrents en béns i serveis 1.666.597,61 

3 Despeses financeres 13.700,00 

4 Transferències corrents 669.358,69 

5 Fons de contingència i altres imprevists 63.107,53 

A.2 OPERACIONS DE CAPITAL 636.679,83 

6 Inversions reals 636.679,83 

7 Transferències de capital 0,00 

B) OPERACIONS FINANCERES 151.784,80 

8 Actius financers 0,00 

9 Passius financers 151.784,80 

TOTAL DESPESES 
5.675.000,0

0 
 



  

 

 

Classificació per Programes: 

POLÍTICA DE DESPESA Pressupost 2017 

01.DEUTE PÚBLICA 157.484,80 

13.SEGURETAT I MOBILITAT CIUTADANA 676.617,96 

15.VIVENDA I URBANISME 480.541,68 

16.BENESTAR COMUNITARI 756.464,08 

17. MEDI AMBIENT 89.604,17 

23.SERVEIS SOCIALS I PROMOCIÓ SOCIAL 614.995,15 

24.FOMENT DE L'OCUPACIÓ 59.024,05 

31.SANITAT 45.816,17 

32.EDUCACIÓ 194.713,23 

33.CULTURA 566.027,65 

34.ESPORT 567.985,33 

43. COMERÇ, TURISME I PETITES I MITJANES EMPRESES 90.300,00 

45.INFRAESTRUCTURES 89.957,33 

91.ÒRGANS DE GOVERN 150.728,71 

92.SERVEIS DE CARÀCTER GENERAL 443.468,98 

93.ADMINISTRACIÓ FINANCERA I TRIBUTÀRIA 662.516,87 

94.TRANSFARÈNCIES A ALTRES ADM. PÚBLIQUES 28.753,84 

TOTAL DESPESES 5.675.000,00 
 

ESTAT D’INGRESSOS 

Capítol Denominació Pressupost 2017 

A) OPERACIONS NO FINANCERES 
5.532.623,9

4 

A.1 OPERACIONS CORRENTS 
5.043.320,1

7 

1 Impostos directes 
2.379.990,6

4 

2 Impostos indirectes 83.000,00 

3 Taxes, preus públics i altres ingressos 
1.089.270,2

7 

4 Transferències corrents 
1.467.639,2

6 

5 Ingressos patrimonials 23.420,00 

A.2 OPERACIONS DE CAPITAL 489.303,77 



  

 

6 Alienació d’inversions reals 0,00 

7 Transferència de capital 489.303,77 

B) OPERACIONS FINANCERES 142.376,06 

8 Actius financers 0,00 

9 Passius financers 142.376,06 

TOTAL INGRESSOS 
5.675.000,

00 

 

3. D’acord amb l’article 22.2 i) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del règim 

local, en òrgan competent per la aprovació del pressupost és el Ple de l'Ajuntament. 

 

4. D’acord amb l'informe de la Intervenció municipal de 17/03/2017, el projecte compleix amb  

l’objectiu d’estabilitat i d’equilibri pressupostari establert pels articles 165.1 del Text refós de la 

Llei reguladora de les Hisendes locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març i 

8 i 16 del Real Decreto 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol primer del 

títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes locals, així com de 

la Llei 18/2001, de 12 de desembre, General d’Estabilitat Pressupostària; la documentació i el 

contingut del projecte es correspon amb els requeriments previstos pels articles 165 i 166 del 

Text refós de la Llei reguladora de la Hisendes locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2001, 

de 5 de març i 9, 10, 11, 12, 13, 14 i 15 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es 

desenvolupa el capítol primer del títol sisè de la Llei 39/1988,de 28 de desembre, reguladora de 

les Hisendes locals així com amb l’estructura dels estats d’ingressos i despeses establerta per 

l’Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual que s’aprova l’estructura dels 

pressupostos de les entitats locals, modificada per l’Ordre HAP/419/2014, 14 de març, 

d’aplicació pel 2015. 

 

5. El projecte de Pressupost incorpora l’annex de personal (amb la plantilla i relació de llocs de 

treball), així com el quadre de retribucions dels empleats públics. 

 

6. Les retribucions s’ajusten a les previsions del projecte de Llei de LPGE de 2016, sha 

pressupostat un increment general d’un 1% respecte les retribucions previstes en el Pressupost 

de la Corporació de 2016, però només s’aplicarà si amb la LPGE de 2017 es verifica aquest 

increment, però en les adequacions retributives que amb caràcter excepcional i singular 



  

 

resulten imprescindibles per al contingut d’aquells llocs relacionats a l’Annex de Personal, 

dotant-se al Fons de contingència. 

 

Per tot això, l’esmenta’t projecte de Pressupost municipal corresponent l’exercici de 2017 se sotmet a 

dictamen de la Comissió Informativa, perquè seguidament s’elevi al l’aprovació del Plenari de la 

Corporació municipal. 

  

     Lloseta, a 17 de març 2017.- 

El Regidor d’Hisenda,     El Batlle,  

 

 

 

            Sgt.: Francesc Miquel Abolafio Moyà.-    Sgt.: José María Muñoz Pérez.- 

 

 
MEMÒRIA EXPLICATIVA DEL PROJECTE DE PRESSUPOST MUNICIPAL 

 

 

En virtut de l’establert en l’article 168.1.a) del Text refós de la Llei d’hisendes locals, aprovat pel 

Reial decret 2/2004, de 5 de març, i de l’article 18.1.a) del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, aquesta 

Batllia eleva al Ple de la Corporació el Projecte del Pressupost General i les seves Bases d’Execució, per a 

l’exercici econòmic 2017, acompanyat d’aquesta memòria on s’expliquen les modificacions més 

essencials que han estat introduïdes respecte a l’exercici anterior: 

ESTAT DE DESPESES 

 

Capítol Denominació 
Pressupost 2016 Pressupost 2017 Variació 

interanual euros % euros % 

A) OPERACIONS NO FINANCERES 
4.754.720,

40 
96,41% 

5.523.215,
20 

97,33% 16,16% 

A.1 OPERACIONS CORRENTS 
4.476.932,

09 
90,77% 

4.886.535,
37 

86,11% 9,15% 

1 Despeses del Personal 
2.295.977,

75 
46,55% 

2.473.771,
54 

43,59% 7,74% 

2 Despeses corrents en béns i serveis 
1.462.328,

10 
29,65% 

1.666.597,
61 

29,37% 13,97% 

3 Despeses financeres 17.160,00 0,35% 13.700,00 0,24% -20,16% 

4 Transferències corrents 
677.181,8

3 
13,73% 

669.358,6
9 

11,79% -1,16% 

5 Fons de contingència i altres imprevists 24.284,41 0,49% 63.107,53 1,11% 159,87%  

A.2 OPERACIONS DE CAPITAL 
277.788,3

1 
5,63% 

636.679,8
3 

11,22% 129,20% 



  

 

6 Inversions reals 
277.788,3

1 
5,63% 

636.679,8
3 

11,22% 129,20% 

7 Transferències de capital 0,00 0,00% 0,00 0,00%   

B) OPERACIONS FINANCERES 
177.279,6

0 
3,59% 

151.784,8
0 

2,67% -14,38% 

8 Actius financers 0,00 0,00% 0,00 0,00%   

9 Passius financers 
177.279,6

0 
3,59% 

151.784,8
0 

2,67% -14,38% 

TOTAL DESPESES 
4.932.000,

00 
100,00% 

5.675.000,
00 

100,00% 15,06% 

 

Estat de Despeses Clasificació Econòmica 2017

Despeses del 

Personal

44,08%

Despeses corrents 

en béns i serveis

29,70%

Despeses 

financeres

0,24%
Transferències 

corrents

11,93%

Inversions reals

11,35%

Passius financers

2,70%

 
CAPÍTOL 1. Respecte de la despesa de personal hi ha una correlació entre els crèdits del capítol I de 

despeses de personal, inclosos en el pressupost i l’annex de personal d’aquesta entitat local per a 

aquest exercici econòmic, sent el seu import global un 7,74% superior al consignat en el pressupost de 

l’exercici anterior. 

 

Tot i això, el capítol I en el pressupost de l’exercici anterior representava el 46,55%, mentre que al 

pressupost del 2017 representa un 43,59%. Aquesta representació suposa un increment del 6,09% 

respecte al pressupost global de l’exercici anterior. 

 



  

 

Aquest capítol ha augmentat també per la incorporació a través de borsí de 2 monitors i un entrenador 

personal a la plantilla de l’Ajuntament, així com les despeses del personal que s’ha contractat a través 

de programes de reinserció laboral del Servei d’Ocupació de les Illes Balears en la part proporcional que 

pertoca a l’exercici 2016. (4 persones a la brigada i 2 netejadores). 

 

Canvis a destacar en matèria de personal respecta al pressupost de 2016: 

- Grup de programa 132. SEGURETAT I ORDRE PÚBLIC 

S’ha incorporat la creació d’un plaça de Tècnic de Gestió (grup A2), per a la tramitació d’expedients 

sancionadors i expedients de responsabilitat patrimonial. La dotació és només per 9 meses, atès 

que abans serà necessari realitzar una convocatòria pública per a la creació d’un borsí per proveir 

interinament dita plaça. 

- Grup de programa 151. URBANISME: PLANEJAMENT, GESTIÓ, EXECUCIÓ I DISCIPLINA 

URBANÍSTICA 

S’ha incorporat la plaça de Tècnic d’Administració General (grup A1) creada dins l’exercici 2016, ja 

que realment només fa feina al departament d’Urbanisme. 

- Grup de programa 163. NETEJA VIÀRIA 

S’ha incorporat la dotació per 2 Peons de Brigada durant mig any, per seguir amb la neteja viària un 

cop acabin els treballadors que han de començar subvencionats pel SOIB Exp. 053/2016. 

- Grup de programa 165. ENLLUMENAT PÚBLIC 

S’ha incorporat la dotació per 1 Oficial electricista durant 9 mesos.  

- Grup de programa 231. ASSISTÈNCIA SOCIAL PRIMÀRIA (Centre de Dia) 

S’ha incorporat la dotació per 2 places de treballadors/es familiars que a dia d’avui no estan 

cobertes, una vacant per jubilació i una altre per incapacitat laboral no definitiva. 

Per complir amb els paràmetres exigits en el Centre d’Estades diürnes s’ha Incrementat la jornada 

del terapeuta ocupacional que passa de 4h/setmanals a  jornada completa i la infermera de 

4h/setmanals a 13,5h/setmanals. 

També s’ha pressupostat des de març fins a final d’any un integrador social i auxiliar socio-educatiu 

dins el marc del conveni d’immigració 

- Grup de programa 241. FOMENT DE L’OCUPACIÓ 

S’ha incorporat la dotació per 7 Treballadors, amb una duració fins el 15 de maig subvencionats pel 

SOIB Exp. 053/2016 el 100%, al pressupost d’ingressos està dotat l’ingrés corresponent als següents 

conceptes: 



  

 

45050 Conselleria de treball i formació, SOIB Exp 053/2016 23.892,97 

49001 Fons Social Europeu, SOIB Exp 053/2016 23.892,97 

 

- Grup de programa 312. HOSPITALS, SERVEIS ASSISTENCIALS I C. DE SALUT 

S’ha incorporat la dotació d’una plaça sencera d’una netejadora, ja que en el pressupost del 2016 

només si havia posat una part de la jornada però ara s’ha posat sencera ja que realment aquesta 

treballadora només va al centre de salut. 

- Programa 3321. BIBLIOTEQUES PÚBLIQUES 

S’ha incorporat en el concepte d’altres retribucions les assignacions que corresponen als dies que 

en Paco Pons va a la Biblioteca que s’ha llevat de la política 931. 

- Grup de programa 341. PROMOCIÓ I FOMENT DE L’ESPORT 

S’ha adequat la dotació a les necessitats actuals de personal de la piscina municipal, que ha suposat 

l’ampliació de la jornada d’alguns treballadors amb dedicació parcial per adequar-ho a l’oferta del 

cursos que es realitzen. 

- Grup de programa 430. COMERÇ, TURISME I PETITES I MITJANES EMPRESES 

S’ha incorporat la dotació necessària per a les retribucions de la AODL, que té un contracte d’un 

any (des de  20/12/2016 fins 19/12/2017) atès que amb data 14/12/2016 es va rebre per correu 

electrònic, la Resolució de concessió de subvenció, d’acord amb la Resolució del conseller de Treball, 

Comerç i Indústria  i president del Servei d’Ocupació de les Illes Balears de 10 d’Octubre de 2016 (BOIB 

núm. 130 de 13-10-2016) per la que s’aprova la convocatòria d’ajuts per contractar agents d’ocupació i 

desenvolupament local (AODL). Dita Resolució concedeix a l’AJUNTAMENT DE LLOSETA, una subvenció 

per a contractar 1 agent d’ocupació i desenvolupament local (AODL) pel període d’un any per dur a 

terme el projecte “DINAMITZACIÓ ECONÒMICA I CREACIÓ NOVES ACTIVITATS POTENCIADORES DEL 

TEIXIT EMPRESARIAL DINS EL MINICIPI DE LLOSETA”, amb núm. Exp. AODL-24/2016, per un import 

màxim de 27.045,54 €, amb data d’inici del projecte 20/12/2016 fins 19/12/2017. Per tant el 

repartiment serà el següent: 

Concepte d’ingrés Descripció  

2016 0 45050 04 Subvenció SOIB. Exp. AODL-24/2016 946,19 € 

2017 0 45050 04 Subvenció SOIB. Exp. AODL-24/2016 26.099,35 € 

 TOTAL SUBVENCIÓ 27.045,54 € 

 



  

 

- Grup de programa 912. ÒRGANS DE GOVERN 

En aquesta política si es compara la dotació del capítol 1 de 2016 amb la 2017 hi ha una gran 

divergència, perquè pel 2017 es separen les retribucions dels òrgans de govern (regidors amb 

dedicació i alta a la seguretat social) del que són les dietes per assistència a òrgans col·legiats (Plens, 

Juntes de Govern, Juntes de Portaveus,...) ja que només es poden considerar retribucions si estan 

d’alta a la Seguretat Social. Per tan per comparar el 2016 amb 2017 s’ha de comparar el capítol 1 de 

2016 amb la suma del capítol 1 de 2017 amb de la dotació de l’aplicació 912/23000 (Dietes dels 

membres dels òrgans de govern per assistència a òrgans col·legiats) i amb la dotació de l’aplicació  

912/48002 (Aportacions als grups polítics de l'entitat local). 

- Grup de programa 920. ADMINISTRACIÓ GENERAL 

 En el pressupost de 2016 dins aquesta política hi havia pressupostades dues places de TAG, una 

d’aquestes és la que ha passat al grup de programa 151 d’urbanisme, i l’altre (l’ocupada des de 

2009 per Margalida Jaume Boyeras) es passa al grup de programa 931 Política Econòmica i Fiscal 

com a TAG. En el 2017 es dota una sola plaça de TAG, per encarregar-se dels expedients de 

contractació, personal, Administració electrònica i Transparència.  

- Grup de programa 931. POLÍTICA ECONÒMICA I FISCAL 

 Con ja s’ha comentat s’afegeix a aquesta política la dotació d’una plaça de TAG  amb perfil 

econòmic. 

 

CAPÍTOL 2. En quan a la despesa corrent en béns i serveis, es augmenta la despesa en 204.269,51€ 

respecte l’exercici anterior, que suposa un 13,97% més respecte l’exercici anterior. Pel 2017 es vol 

apostar per dur un manteniment correcte de tots els edificis i instal·lacions municipals, representant 

aquest capítol un 29,37% en termes absoluts. 

 

Les més destacades son el manteniment d’infraestructures; a l’exercici anterior hi havia consignats 

73.000€ per aquest concepte i a l’exercici 2017 es consignen 96.000€. Les partides que augmentem són 

el manteniment dels carrers que augmenta en 21.500 € i en manteniment de l’enllumenat públic en 

2.000€. Dins el manteniment de carrers es vol dur a terme l’adquisició de noves plaques de carrers i 

pintar algunes existents. 

 

El manteniment dels edificis i altres construccions s’incrementa en 19.100 euros respecte al pressupost 

de 2016, repartit en varies aplicacions de les que cal destacar 2.000 més a les escoles (GP 323), 1.500 € 

més al Teatre (GP 333), 5.000 € més (GP 337), 8.500 € més a Instal·lacions Esportives ( GP 342) entre 

d’altres. 

 

El manteniment del maquinària i instal·lacions s’incrementa en 9.700 euros respecte al pressupost de 

2016, repartit en varies aplicacions de les que cal destacar 15.000 € més a Instal·lacions Esportives ( GP 



  

 

342) atès que es vol dur a terme un canvi de lluminàries a les diferents instal·lacions esportives per 

millorar l’eficiència energètica. 

 

En despesa d’energia elèctrica, el total s’incrementa en 9.900 euros.  Algunes aplicacions es redueix la 

dotació com als grups de programa 231 (assistència social primària)  -800€, 312 (Centre de salut) -600€, 

333 (Equipaments culturals) -4.500€ i 920 (Administració General) -3.000€ i d’altres s’incrementa com a 

el GP 165 (enllumenat públic) +15.000€, 323 (educació primària) +3.000€ i 337 (Oci i temps lliure) 

+2.000. 

 

En combustible passem d’un pressupost de 42.350€ l’any 2016 a un pressupost de 47.350€ per a 

l’exercici 2017, hi ha reduccions a alguns GP com 132 (Policia Local) -1.100€, 135 (Protecció Civil) -

1.000€ i 920 (Administració General) -300€ i l’única aplicació que augmenta en 7.000€ és la 

corresponent al GP 342 (Instal·lacions esportives). 

 

Un despesa que s’incrementa respecte l’exercici anterior és en les telecomunicacions en les que  es 

pressuposta 4.650€ més. Ja que per al pressupost de 2016 es preveia un Estalvi que no s’ha materialitzat 

al 100% , la previsió s’ha consignat tenint en compte l’estimació real de despeses. 

 

També s’incrementa la despesa en publicitat i propaganda respecte l’exercici anterior en les que  es 

pressuposta 15.000€ més. Es crea l’aplicació pressupostària al  GP 132 (Policia Local) dotant-la amb 500€ 

i també al GP 231 (assistència social primària) dotant-la amb 500. S’incrementa en 3.500 € al GP 333 

(Equipaments culturals), en 3.000€ al GP 338 (Festes populars), en 1.000 al GP 342 (Instal·lacions 

esportives), en 5.000€ al GP 430 (Administració General Comerç, Turisme i Petita i Mitjana Empreses) i 

al GP 920 (Administració General) en 1.000€. 

 

Les despeses per als Serveis d’empreses de neteja i manteniment en general es manté igual llevat de 

dues aplicacions que augmenten. Una és l’aplicació 338/22700, que augmenta en 2.000€ perquè es vol 

dur una major neteja després d’actes festius que agrupem molta de gent. Una altre és l’aplicació 

342/22700, que augmenta 25.000 euros, ja que dins aplicació no només si comptabilitzen les despeses 

de neteja sinó també les despeses de manteniment i tractament de l’aigua de les piscines, així com 

controls contra la legionel·la i altres controls sanitaris. 

 

Un altre exemple de contenció de la despesa que es tradueix al pressupost de 2017 és el servei de 

recollida del Punt Verd, que en comparació amb l’exercici de l’any anterior disminueix en 2.400€, per la 



  

 

l’aprofitament i valorització dels residus d’una empresa que fa la recollida, consignant per aquest 

concepte 12.000€. 

 

Per altra banda, també es redueix l’aplicació pressupostària pels treballs externs per a l’adaptació del 

PGOU de Lloseta al PTM atès la previsió de la redacció de dita adaptació per part dels tècnics de Consell 

de Mallorca. 

 

Un canvi important que afecte al capítol II de despeses  és la incorporació a l’aplicació 912/2300 de  les 

Dietes dels membres dels òrgans de govern per assistència a òrgans col·legiats que es dota amb 

77.861,00€ , que com ja s’ha explicat abans és més correcte incloure-ho en aquest capítol ja que només 

es poden considerar retribucions si estan d’alta a la seguretat social. 

 

El total dels crèdits pressupostaris consignats per operacions corrents i les despeses derivades del 

funcionament dels serveis existents en l’Ajuntament es poden considerar suficients per a atendre les 

obligacions exigibles a la Corporació.  

 

CAPÍTOL 3. Les despeses financeres recollides en aquest capítol es refereixen a les consignacions de 

pagaments d’interessos i despeses dels préstecs contractats per l’Entitat. L’import consignat pel 2016, 

eren 17.160€ i passarem a 13.7000, el que suposa una reducció del 20,16% respecte l’exercici anterior. 

 

Aquesta reducció s’explica principalment per haver fet una operació de refinançament de 3 préstecs 

que es va realitzar dins l’exercici 2015 que abans es pagaven uns interessos d’un 3% i ara d’un 0,85%. 

Per altra banda, també cal afegir que hem amortitzat totalment un préstec de BMN constituït al 2006 

per un import de 254.948,00 €. 

 

Aquestes despeses queden detallades a l’Annex de l’Estat del Deute. 

 

CAPÍTOL 4. Les transferències corrents comprenen els crèdits per aportacions de l’Ajuntament amb 

destí a operacions corrents destinades tan a la Mancomunitat pels diversos serveis que ens realitza així 

com també les transferències a famílies i institucions sense fi de lucre.   

Aquesta despesa s’ha redueix en un 3.78 % respecta a la previsió de 2016.  

 

 Política Econòmica  
Transferències a la Mancomunitat 
d'Es Raiguer 

2016 2017 Variació 

943 46300 Serveis d'Administració General 21.716,50  26.246,37  4.529,87  



  

 

1621 46301 Servei de Recollida Fems 180.468,43  156.528,64  -23.939,79  

1623 46302 Taxa Eliminació Residus 238.317,04  190.796,97  -47.520,07  

933 46303 Manteniment maquinària 0,00 4.455,13  4.455,13  

920 46304 Agent desenvolupament local 6.593,62  6.085,40  -508,22  

231 46306 Educadora de medi obert 15.840,08  61.213,20  45.373,12  

231 46307 Mediació Cultural 0,00  7.545,13  7.545,13  

231 46308 Aux. Adm. Serveis socials 4.940,15  4.994,52  54,37  

231 46309 Suport Infància i Família 0,00  11.205,56  11.205,56  

311 46310 Control de fauna 900,00  4.769,17  3.869,17  

920 46313 
Consultor legal, normatiu i 
administratiu 

368,31  383,33  15,02  

231 46314 Auxiliars treball social 38.268,20  38.775,80  507,60  

943 46315 Pla formatiu agrupat EELL 0,00 6,48  6,48  

943 46316 Subvencions Joves Qualificats 0,00 50,99  50,99  

  TOTAL 507.412,33 513.056,69 5.644,36 

 

 

S’incrementa l’aportació a la Mancomunitat per diferents serveis associats a Serveis Socials mentre es 

redueix  la recollida de fems, les taxes de recollida de residus. 

 

Per altra banda, pel que a la resta de transferències a entitats veïnals més o menys es manté com a 

l’exercici 2016. Cal destacar que no s’ha dotat de crèdit a l’aplicació 241/48900 que pel 2016 estava 

dotat en 20.000€, com a una possible subvenció per si s’organitzaven Cursos per foment de l’ocupació.  

 

CAPÍTOL 5.  El Fons de contingència i altres imprevists, recull els crèdits per a l’atenció de necessitats 

imprevistes, inajornables i no discrecionals que sorgeixen al llarg de l’exercici, per a les que no existeix 

crèdit pressupostari o el previst resulta insuficient. L’exercici 2016 es va crear amb una previsió 

prudencial de 24.284,41€. Tot i que no era obligatòria la seva dotació per a un municipi com Lloseta. 

 

L’article 31 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 

financera, recull la seva creació com una dotació diferenciada de crèdits pressupostaris que es 

destinarà, si s’escau, a atendre necessitats de caràcter no discrecional i no previstes en el pressupost 

inicialment aprovat, que es puguin presentar durant l’exercici. 

 

L’article 31 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 

financera, estableix que dit fons és obligatori per als Municipis contemplats en els articles 111 i 135 del 



  

 

Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que se aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de 

las Hisendes Locals. 

 

Per a l’exercici 2017 s’ha consignat un total de 63.107,53 €.  

 

A falta de l’aprovació dels Els Pressuposts Generals de l’Estat per a l’exercici 2017, hem previst un 

augment un 1% el sou a tot el personal, però només serà aplicable si amb l’aprovació dels PGE 2017 es 

confirma aquest increment, per tant s’ha consignat al fons de contingència per un import de 

18.107,53€. 

 

També s’ha dotat en Fons de  contingència una quantia a efectes de la possible aplicació de la carrera 

professional d’acord amb la reunió mantinguda de la Mesa de Negociació del personal de l’Ajuntament 

de Lloseta celebrada el dijous dia 16 de març de 2017 fixant una quantia de 45.000€.  

 

CAPÍTOL 6. S’han consignat en l’estat de despeses del pressupost de 2017 inversions reals per un 

import de 636.679,83 euros, finançades amb recursos propis ordinaris i operacions de crèdit i 

subvencions de capital; tal i com es detalla a l’Annex d’Inversions.  

 

En el pressupost de 2016 s’havien consignat 277.788,31 euros per inversions reals, xifra que augmenta 

considerablement per a l’exercici 2017, i suposa una augment del 129,20% respecte l’any anterior. 

Aquestes Inversió es fa possible en part per les subvencions de capital del CIM, per una part el Pla 

Especial d’Inversions Financerament Sostenibles 2016-2017 per un import de 309.115,85€ i el Pla 

Especial d’Ajudes 2016-2017 per un import de 149.110,29€ i 30.000€ de Subvenció per a l’Adquisició 

d’un vehicle elèctric.  

A més també hi ha l’aportació de la CAIB de 1.077,63€ de Subvenció de la Direcció General 

d’Arquitectura i habitatge cofinançada en un 50% a càrrec del Programa Operatiu FEDER 2014-2020, 

consistents en la rehabilitació del Pou d’Aiamans.  

La resta de les inversions es finança amb 142.376,06 € de préstec i 5.000€ amb recursos propis 

ordinaris. 

 

Aplicació 
Pressupostària 

Denominació del Projecte  
Any Inici / 

Any Fi 
Import 

Anualitat 

1532/61933 Renovació d'infraestructures del C/ Joan Carles I 2.017 100.541,08 



  

 

933/63305 
Inversió de reposició en instal·lacions elèctriques 
de diversos edificis municipals segons OCA's 

2.017 55.492,05 

454/62306 Instal·lació de faroles solars al Camí de Son Ramon 2.017 49.957,33 

933/63304 Substitució de lluminàries en edificis municipals 2.017 30.775,47 

165/63303 
Inversió de reposició en lluminàries Avinguda del 
Cocó 

2.017 72.859,52 

1532/61932 
Renovació infraestructures del tram oriental del C/ 
Frederic Garcia Lorca 

2.017 83.077,91 

1532/61931 
Renovació de la pavimentació del C/ Josep 
Ferragut 

2.017 17.519,49 

1532/60900 Acera costat Camp de Futbol pujant a les Piscines 2.017 77.956,98 

1621/62400 Adquisició Vehicle elèctric per recollida de residus 2.017 30.000,00 

133/61900 Aturada de bus 2.017 25.000,00 

135/62500 
Adquisició Hospital de campanya per Protecció 
Civil 

2.017 3.000,00 

430/62600 Adquisició panells informatius municipals 2.017 5.000,00 

231/63211 
Rehabilitació Centre de Serveis Socials (Antic 
Ajuntament) 

2.017 8.000,00 

323/63200 Renovació de persianes de les Escoles  2.017 7.000,00 

333/62300 
Inversió nova: Maquinària, instal·lacions i utillatge: 
Teatre 

2.017 8.000,00 

333/62500 Inversió nova: Guarda-roba Teatre 2.017 3.000,00 

336/61926 Rehabilitació Pou d'Aiamans 2.017 3.000,00 

336/61939 Millora Entorn Pou d'Aiamans 2.017 5.000,00 

342/62301 Instal·lació sistema climatització al Gimnàs Antic 2.017 1.500,00 

342/62302 Màquines de gimnàstica: Gimnàs Piscina Coberta 2.017 12.000,00 

342/63200 Tancament electrosoldat camp de futbol 7 2.017 12.000,00 

342/63208 
Rampa accés per a persones amb mobilitat 
reduïda pavelló 

2.017 3.000,00 

342/63209 
Adaptació bany accés per a persones amb 
mobilitat reduïda al pavelló 

2.017 4.000,00 

342/63210 Millora aïllament exterior Gimnàs antic 2.017 4.000,00 

454/61900 Habilitació ruta a peu 2.017 15.000,00 

TOTAL INVERSIONS REALS 2017 636.679,83 

 

Durant l’exercici 2017, s’estudiaran noves inversions en  com la ja pressupostada dins l’exercici 2016, 

per a la renovació de la Piscina Exterior que es té previst sol·licitar en la pròxima convocatòria del POS 

del Consell de Mallorca. 

 

CAPÍTOL 9. Comprenen els passius financers és a dir les despeses per amortització dels passius 

financers, que es relacionen a l’Annex de l’Estat del deute.  

 



  

 

Aquest capítol disminueix en un 14,38%, ja que els passius financers respecte l’exercici anterior passa de  

177.279,60 euros a 151.784,80. Aquesta reducció s’explica per l’amortització total del préstec de BMN 

d’una amortització anual de 25.494,80 €. 

 

COMPARATIVA DE POLÍTIQUES DE DESPESA 

 

POLÍTICA DE DESPESA 
Pressupost 2016 Pressupost 2017 Variació 

interanual euros % euros % 

01.DEUTE PÚBLICA 185.439,60 3,76% 157.484,80 2,78% -15,07% 

13.SEGURETAT I MOBILITAT CIUTADANA 596.956,66 12,10% 676.617,96 11,92% 13,34% 

15.VIVENDA I URBANISME 269.543,38 5,47% 480.541,68 8,47% 78,28% 

16.BENESTAR COMUNITARI 712.077,60 14,44% 756.464,08 13,33% 6,23% 

17. MEDI AMBIENT 73.100,00 1,48% 89.604,17 1,58% 22,58% 

23.SERVEIS SOCIALS I PROMOCIÓ SOCIAL 466.927,12 9,47% 614.995,15 10,84% 31,71% 

24.FOMENT DE L'OCUPACIÓ 58.908,16 1,19% 59.024,05 1,04% 0,20% 

31.SANITAT 39.685,13 0,80% 45.816,17 0,81% 15,45% 

32.EDUCACIÓ 197.152,84 4,00% 194.713,23 3,43% -1,24% 

33.CULTURA 503.834,08 10,22% 566.027,65 9,97% 12,34% 

34.ESPORT 567.663,21 11,51% 567.985,33 10,01% 0,06% 

43. COMERÇ, TURISME I PETITES I MITJANES EMPRESES 50.200,00 1,02% 90.300,00 1,59% 79,88% 

45.INFRAESTRUCTURES 40.000,00 0,81% 89.957,33 1,59% 124,89% 

91.ÒRGANS DE GOVERN 187.347,20 3,80% 150.728,71 2,66% -19,55% 

92.SERVEIS DE CARÀCTER GENERAL 457.053,07 9,27% 443.468,98 7,81% -2,97% 

93.ADMINISTRACIÓ FINANCERA I TRIBUTÀRIA 502.445,45 10,19% 662.516,87 11,67% 31,86% 

94.TRANSFARÈNCIES A ALTRES ADM. PÚBLIQUES 23.666,50 0,48% 28.753,84 0,51% 21,50% 

TOTAL DESPESES 4.932.000,00 100,00% 5.675.000,00 100,00% 15,06% 

 



  

 

Importaciá Relativa de les Politiques de Despesa de l Pressupost 2017
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D’aquesta taula i de l’últim gràfic ens dóna una idea clara de quines són les polítiques de 

despesa que tenen un major pes dins el conjunt total de l’Estat de despeses. En aquesta taula també es 

permet comparar l’evolució de les politiques despeses respecte les previsions del 2016 amb les 

previsions del pressupost de 2017. Podem comparar cada política tan en termes absoluts com també en 

termes relatius, mesurat en percentatge sobre el total. Cal fer una reflexió sobre les principals 

modificacions en les diferents polítiques de despesa respecte a l’exercici anterior. 

 

En primer lloc, la política 01 Deute pública ha disminuït en 27.954,80€, que suposa una 

reducció d’un 15,07%, i que es conseqüència d’haver cancel·lat préstecs i refinançat altres amb 

interessos més beneficiosos per l’Ajuntament com ja s’ha explicat anteriorment.  

  

Pel que fa a la política 13 Seguretat i Mobilitat Ciutadana s’ha incrementat un 13,34 %. Aquest 

increment s’explica bàsicament per la incorporació en el pressupost de la previsió de la despesa de 

personal, d’un tècnic de gestió.  

Dins aquesta política s’ha incorporat un grup de programa nou que és el 133 (Ordenació del 

trànsit i de l’estacionament) dotat amb una única aplicació pressupostària corresponent al 

subministrament de senyalitzacions de trànsit. Darrerament es realitzen tantes despeses per aquest 



  

 

concepte que cal tenir-les diferenciades, dins el 2016 s’haurà realitzat despeses al voltant dels 19.000 

euros, i pel 2017 s’ha dotat amb 6.000 euros. 

També cal destacar la incorporació  d’una inversió per Millorar l’aturada de bus per un import 

de 25.000 euros. 

Per altra banda, es mantenen pràcticament iguals les partides afectades a Programa 135 de 

Protecció Civil, bàsicament amb material i dietes d’acord amb la previsió de liquidació del pressupost de 

2016. També cal destacar la dotació en 3.000 euros per a l’adquisició d’un Hospital de campanya.  

 

En tercer lloc, la política 15 Vivenda i Urbanisme; augmenta un 78,28%. Cal dir que dins 

aquesta política, coexisteixen 3 grups de programa; Urbanisme: Planejament, gestió, execució i 

disciplina urbanística; Vivenda; i Vies Públiques. 

 

Pel que fa al grup de programa de Urbanisme 151 , cal dir que el increment de la despesa ve 

donada com s’ha explicat abans per la incorporació de la plaça de Tècnic d’Administració General (grup 

A1) creada dins l’exercici 2016, ja que realment només fa feina al departament d’Urbanisme, que abans 

estava a grup de programa 920. 

 

El grup de programa Vies Publiques 153, s’incrementa respecta al 2016 en 183.595,46 euros. Aquesta 

augment es dóna al programa 1532 Pavimentació de vies públiques i perquè al 2016 es preveia una 

inversió real consistent en una acera al costat del Camp de Futbol pujant a les piscines per facilitar 

l’accés a les mateixes per un import de 117.000 euros, mentre que pel 2017 s’han pressupostat 

Inversions per valor de 279.095,46 euros, aquestes inversions es financen amb 149.110,29 euros amb la 

Subvenció del CIM del Pla Especial 2016-2017, i amb 100.541,08 euros la Subvenció del CIM del Pla 

Inversions Financerament Sostenible 2016-2017. També s’ha incrementat en 21.500 euros la despesa 

per manteniment de vies públiques el programa 1532. Com ja s’ha comentat, dins el manteniment de 

carrers es vol dur a terme l’adquisició de noves plaques de carrers i pintar algunes existents. 

 

En referència a la política 16 Benestar Comunitari; s’ha incrementat en un 6,23 %. Dins aquesta 

Política de despesa hi figuren les transferències a la Mancomunitat des Raiguer pels Serveis de Recollida 

de Fems i la Taxa d’eliminació de Residus. 

 

El grup de programa 162. Recollida, Gestió i Tractament de Residus es redueix  en 52.570,87 

respecta el 2016.  Cal dir que en aquest GP  es dota una inversió  per valor de 30.000 euros 

corresponents a l’adquisició d’un Camió elèctric per a la recollida de residus, 100% subvencionat pel 



  

 

CIM: La disminució es deriva d’una reducció tant en despesa corrent com en transferències a la 

Mancomunitat pels serveis de recollida de residus i taxa d’eliminació de residus. 

 

El grup de programa Neteja Viària 163, es redueix a per l’efecte del capítol 1 s’ha consignat menor 

import ja que part aquest servei es cobrirà amb personal subvencionat al SOIB que s’ha previst al GP 240 

(Foment de l’Ocupació). 

 

Pel que fa al grup de programa Cementiri i serveis funeraris 164, pràcticament es manté la mateixa 

previsió de despeses per tal de mantenir i dur una bona gestió tant del cementiri com de l’aparcament 

annex amb la instal·lació de un sistema de reg.  

 

Cal destacar que al grup de programa Enllumenat Públic 165, s’incrementa en 111,19%, augment 

que s’explica amb la incorporació de la dotació per 1 Oficial electricista durant 9 mesos a més de 

l’increment de la dotació per al consum d’energia elèctrica, que s’incrementa en 15.000 euros. Pel 2016 

es varen pressupostar 25.000 menys que el 2015 ja s’havien previst millores, com el canvi de bombetes 

de baix consum, que provocarien una disminució que a la realitat no ha estat de 25.000 euros sinó de 

10.000 euros, per tant cal dotar 55.000,00 euros per a la despesa en Energia Elèctrica. També cal 

destacar la incorporació d’una inversió també finançada en 99,30€ pel CIM dins la línea de Subvencions 

d’Inversions Sostenibles 2016-2017. 

 

La política 17 Medi Ambient; ha augmentat un 22,58%, una augment de 16.504,17 euros respecte 

el pressupost de l’exercici 2016, 4.004,17 euros corresponents a despeses de personal derivat de la 

pròrroga del contracte d’un dels treballadors del SOIB que acabarà dins el febrer de 2017. També s’ha 

consignat per import de 9.000,00 per reposar arbres als diferents carrers i places del poble. A més d’un 

increment en 5.000 euros dels treballs d’empreses de jardineria. 

 

La política 23 Serveis Socials i promoció social, s’ha augmentat la seva despesa en un 31,71% 

respecte el 2016. S’ha incrementat la dotació de despesa de personal atès que s’ha incorporat la dotació 

per 2 places de treballadors/es familiars que a dia d’avui no estan cobertes, una vacant per jubilació i 

una altre per incapacitat laboral no definitiva.  

Per complir amb els paràmetres exigits en el Centre d’Estades diürnes s’ha Incrementat la jornada 

del terapeuta ocupacional que passa de 4h/setmanals a  jornada completa i la infermera de 

4h/setmanals a 13,5h/setmanals. 

També s’ha pressupostat des de març fins a final d’any un integrador social i auxiliar socio-educatiu 

dins el marc del conveni d’immigració 



  

 

 

Pel que fa a la despesa corrent es manté quasi igual que la previsió de 2016. 

 

Tot i així s’ha de tenir en compte que l’Ajuntament de Lloseta rep serveis mancomunats de la 

Mancomunitat d’Es Raiguer, els quals s’han incrementat respecte la previsió de 2016 en 64.685,78 

euros, especialment per l’Educador de medi obert, la mediació cultural i també el suport psicosocial 

Infància i Família. 

 

Per altra banda, s’està fent feina per a informar a totes les persones a fi i efecte que sàpiguen en tot 

moment les ajudes que estan al seu abast. En aquest sentit, s’està fent feina amb les altres 

Administracions Públiques. 

 

Està previst fer vàries campanyes, com una campanya sobre la drogodependència, una campanya de 

vida saludable,... a fi de combatre les problemàtiques comunes amb la conscienciació com a l’eina més 

efectiva de futur. Per altra banda, també es farà feina sobre la joventut i la infància. 

 

Juntament amb Caritas Mallorca es col·laborarà en el centre de distribució d’aliments, adequant el local 

i refent els criteris de distribució. 

 

Per altra banda, s’estableixen noves formes en les ajudes finalistes, evitant donar doblers en efectiu als 

beneficiaris de les ajudes socials sinó que l’Ajuntament abona els rebuts directament a les empreses 

subministradores.  

 

La política 24 Foment de l’ocupació: Cal indicar que es fa aquesta previsió que va relacionada en un 

dels programes del Servei d’Ocupació de les Illes Balears, en el cas que l’Ajuntament de Lloseta 

s’adhereixi a un altra programa, que en principi resulta convenient amb l’experiència que s’està duent a 

terme. 

S’ha incorporat la dotació per 7 Treballadors, amb una duració fins el 15 de maig subvencionats pel 

SOIB Exp. 053/2016 el 100%, al pressupost d’ingressos està dotat l’ingrés. 

 

La política 31 Sanitat, augmenta un 15,45%. Es passa de 39.685,13€ de pressupost l’exercici 2016 a 

45.816,17€ al pressupost 2017. Aquest augment ve determinat bàsicament pel Capítol I, per la mateixa 

raó que en altres programes degut a la redistribució de les netejadores i la seva proporcional imputació 



  

 

a les diferents polítiques. Per altra banda, les altres previsions s’adapten prudencialment a la liquidació 

del pressupost de l’exercici anterior.  

 

La política 32 Educació, es redueix un 1,24 %. Cal indicar que aquesta política està integrada per dos 

grups de programa un és el 323 (Funcionament de Centres Docents d’Ensenyament Infantil i Primària i 

Educació Especial la qual s’incrementa respecte l’exercici anterior9,99%  que s’explica bàsicament amb 

la incorporació de 7.000 euros corresponent a una inversió de reposició: Renovació de les persianes de 

les Escoles. L’altre GP és el 326 (Serveis Complementaris a l’educació) en aquesta política es dotava 

quasi exclusivament un programa de reforç escolar gestionat conjuntament amb els serveis socials 

programa que ja no s’ha realitzat durant el 2016 però que pel 2017 s’ha incorporat al GP 231, que criem 

que es més adient. 

La política 33 Cultura, s’ha augmentat 12,34 % aquesta política. Aquest Ajuntament aposta per 

mantenir les despeses en matèria de cultura encara que segons quines actuacions es modificaran i altres 

es milloraran amb criteris culturals. 

 

Els premis literaris es modificaran i redimensionaran, tornant a un format més local i més preuat per els 

llosetins, defugint de formats de poca acollida. Per altra banda, s’han de millorar els criteris de 

programació del teatre atenent les valoracions de gerència del teatre, apostant per la qualitat i la 

diversitat. La intenció és alternar cicles de teatre, de música clàssica, música moderna i altres disciplines 

culturals. 

 

Les variacions referents al capítol I venen donades per la redistribució de les netejadores que s’ha dut a 

terme. Per altra banda, l’increment més significatiu és el canvi de maquinària del teatre i creació d’un 

Guarda-roba al Teatre i els treballs realitzats per empreses que ens adaptem a la previsió de liquidació 

del pressupost anterior. Pel que fa al grup de programa 336 Arqueologia i protecció del patrimoni 

historicoartístic, en les inversions reals preveiem la rehabilitació del Pou d’Aiamans i del seu entorn, per 

aquesta inversió es rep una subvenció per import de 1.077,63 € Subv. Fons PO FEADER: Rehabilitació 

Pou d'Aiamans (Exp. FEDER 6). 

 

 

La política 34 Esport segueix essent una de les polítiques de despesa amb més pes dins el 

pressupost hi dediquem 10’01 % del total de pressupost. Aquest pes es justifica en que es tracta de la 

política que afecte a un major percentatge de la població, entorn a 1200 usuaris de la piscina coberta, 

entorn a 200 nins els diferents equips de futbol, bàsquet i futbet al pavelló; entorn a 80 i 50 persones 



  

 

respectivament, a més de les instal·lacions de les pistes de pàdel i de tennis, el camp de futbol 7 i també 

del gimnàs de la piscina coberta. S’incrementa la previsió respecte l’any anterior en un 1,02%. 

 

S’ha adequat la dotació a les necessitats actuals de personal de la piscina municipal, que ha suposat 

l’ampliació de la jornada d’alguns treballadors amb dedicació parcial per adequar-ho a l’oferta del 

cursos que es realitzen.  

Pel que fa a la despesa corrent associada ales Instal·lacions Esportives (342) s’ha incrementat en 

54.570,93€, incrementant la dotació per a la reparació i conservació de les construccions, i de la 

maquinària en 8.500€ i 15.000€ respectivament.  També s’incrementa en 7.000€ la dotació per a 

combustible adequant-lo a les necessitats reals. També cal destacar la dotació per a diverses inversions 

per valor de 36.500€, millores al gimnàs antic, també millora de l’accessibilitat al Pavelló  i realització 

d’un tancament millor i més segur al camp de futbol 7. 

 

La Política 43 Comerç, Turisme i Petites i Mitjanes Empreses, política augmenta un 79,88% 

aquesta augment s’explica per la incorporació a n’aquesta política la dotació necessària per a les 

retribucions de la AODL, que té un contracte d’un any (des de  20/12/2016 fins 19/12/2017) en part 

subvencionat pel SOIB, consignant en el pressupost d’ingressos 26.099,35 euros. 

Pel que fa a la despesa corrent per dur a terme les campanyes de foment de les empreses de 

Lloseta i que es conegui Lloseta com a punt d’entrada a la Serra de Tramuntana s’incrementa en 5.000 €. 

També s’ha consignat  una inversió per import de 5.000€ per a l’adquisició de panells 

informatius per ubicar a diferents llocs del poble. 

 

Pel que fa al programa 4311 Fires s’incrementa un 11,91% respecte el 2016, 3.300 euros en 

termes absoluts. 

 

La Política 45 Infraestructures, es manté la mateixa dotació que pel 2016 tant pel que fa la 

previsió de manteniment de camins veïnals i la inversió per habilitar una ruta a peu, que permeti gaudir 

en seguretat d’un recorregut per dins Lloseta, també s’incorpora la Inversió de Instal·lació de faroles 

solars al Camí de Son Ramon, per un import de 49.957,33 euros finançada 100% pel CIM amb el Pla 

Especial d’Inversions Financerament Sostenibles 2016-2017. 

 

 La Política 91 Òrgans de govern, s’ha reduït un 19,55%. S’ha passat d’un pressupost de l’any 

anterior de 187.347,20 € a un pressupost de 150.728,71 €.  

Cal destacar el canvi que s’ha realitzat diferenciant les retribucions per dedicacions exclusives o 

parcials amb alta a la Seguretat Social dels que són les assistències a les sessions que s’imputa a capítol II 



  

 

a l’aplicació 912/23000. Per comparar les retribucions amb 2016 amb el 2017, agafem la dotació de 

capítol 1 de 2016: 180.177,20 € comparada amb la suma del capítol  1 de 2017 i l’aplicació 

2017/0/912/23000, i de l’aplicació 2017/0/912/48002, és a dir 47.250,00€ + 

77.861,00€+17.752,00=142.863,00€, per tant s’ha reduït en 37.314,20€. 

 

  La Política 92 Serveis de caràcter general; aquesta política sofreix una disminució del 12,11%, 

degut a les apreciacions fetes a la memòria de despeses del Capítol I, ja que en aquesta política al 2016 

hi havia pressupostats dues places de TAG i com s’ha explicat ara pel 2017 només ni hi ha una.  També 

dins aquesta política es troba el Grup de programa 929 que el 2016 hi havia consignat 24.284,41 € pel 

Fons de Contingència que al 2017 s’ha consignat .un total de 63.107,53 €.  

 

A falta de l’aprovació dels Els Pressuposts Generals de l’Estat per a l’exercici 2017, hem previst un 

augment un 1% el sou a tot el personal, però només serà aplicable si amb l’aprovació dels PGE 2017 es 

confirma aquest increment, per tant s’ha consignat al fons de contingència per un import de 

18.107,53€. 

 

També s’ha dotat en Fons de  contingència una quantia a efectes de la possible aplicació de la carrera 

professional d’acord amb la reunió mantinguda de la Mesa de Negociació del personal de l’Ajuntament 

de Lloseta celebrada el dijous dia 16 de març de 2017 fixant una quantia de 45.000€. 

 

 La Política 93 Administració financera i tributària, s’ha incrementat 31,86%. Dins aquesta 
política s’inclouen serveis tal com planificació, pressupostos i fiscalitat; control intern i comptabilitat; 
gestió i recaptació de tributs; formació i actualització de padrons fiscals, gestió de la tresoreria i gestió 
del patrimoni. També dins aquesta política s’imputa el servei concertat amb la CAIB per a la recaptació 
de tributs; el subconcepte 22708 està supeditat el percentatge que ens apliquen sobre el total recaptat. 
També inclou els grups de programes de Gestió de Patrimoni 933, on s’imputen les despeses generals de 
la brigada i altres despeses varies de manteniment no imputables a un edifici concret; i el grup de 
programa 934 referent a la gestió del deute i la Tresoreria. 

L’increment s’explica en part per la incorporació en aquesta política, en concret al grup de programa 931 
(Política Econòmica i Fiscal) d’una plaça de TAG amb caràcter econòmic que correspon a la reconversió 
d’una de les places de TAG que estava pressupostada a al GP 920. També per l’augment en quasi 
103.833,49 € al GP 933, en part per l’increment a 7.608,12 € en despesa corrent i per la consignació de 
86.267,52 euros en inversió, ambdues inversions estan subvencionades el 100% pel CIM dins Pla 
Especial d'Inversions Financerament Sostenibles 2016-2017.  

933 63304 Substitució de lluminàries en edificis municipals 30.775,47  

933 63305 
Inversió de reposició en instal·lacions elèctriques de diversos edificis 
municipals segons OCA's 55.492,05  

 



  

 

 La Política 94 Transferències a altres Administracions Públiques, augmenta un 21,5%, aquest 

augment es deu a l’increment de les transferències a la Mancomunitat d’Es Raiguer, la Federació de 

Entitats Locals de les Illes Balears, mentre que es manté l’aportació a la FEMP. 

Comparativa de Polítiques de DespesesComparativa de Polítiques de DespesesComparativa de Polítiques de DespesesComparativa de Polítiques de Despeses
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ESTAT D’INGRESSOS 

 

Capítol Denominació 
Pressupost 2016 Pressupost 2017 Variació 

interanual euros % euros % 

A) OPERACIONS NO FINANCERES 
4.805.189,8

9 
97,43% 

5.532.623,9
4 

97,49% 15,14% 

A.1 OPERACIONS CORRENTS 
4.805.189,8

9 
97,43% 

5.043.320,1
7 

88,87% 4,96% 

1 Impostos directes 2.237.608,25 45,37% 
2.379.990,6

4 
41,94% 6,36% 

2 Impostos indirectes 100.000,00 2,03% 83.000,00 1,46% -17,00% 

3 
Taxes, preus públics i altres 
ingressos 

1.064.536,25 21,58% 
1.089.270,2

7 
19,19% 2,32% 

4 Transferències corrents 1.379.575,39 27,97% 
1.467.639,2

6 
25,86% 6,38% 

5 Ingressos patrimonials 23.470,00 0,48% 23.420,00 0,41% -0,21% 

A.2 OPERACIONS DE CAPITAL 0,00 0,00% 489.303,77 8,62%   

6 Alienació d’inversions reals 0,00 0,00% 0,00 0,00%   

7 Transferència de capital 0,00 0,00% 489.303,77 8,62%   

B) OPERACIONS FINANCERES 126.810,11 2,57% 142.376,06 2,51% 12,28% 

8 Actius financers 0,00 0,00% 0,00 0,00%   

9 Passius financers 126.810,11 2,57% 142.376,06 2,51% 12,28% 

TOTAL INGRESSOS 
4.932.000,0

0 
100,00% 

5.675.000,0
0 

100,00% 15,06% 

 



  

 

Comparativa Estat d'IngressosComparativa Estat d'IngressosComparativa Estat d'IngressosComparativa Estat d'Ingressos
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Estat d'Ingressos 2017

Impostos directes

45,90%

Impostos 

indirectes

1,60%

Taxes, preus 

públics i altres 

ingressos

21,01%

Transferències 

corrents

28,30%
Ingressos 

patrimonials

0,45%

Passius financers

2,75%

 

En termes generals les previsions d’ingressos han estat calculades en base a l’avanç de la Liquidació del 
Pressupost de l’exercici 2016. 

 

CAPÍTOL 1. Els impostos directes comprenen l’impost de béns immobles, l’impost d’activitats 
econòmiques, l’impost de vehicles de tracció mecànica i l’impost sobre l’increment del valor dels 
terrenys de naturalesa urbana.  

 

Els ingressos que provenen de l’IBI urbà s’incrementa pel fet d’haver-se dut a terme per part de la 
Direcció General del Cadastre Immobiliari, depenent del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques 
Madrid, l’actualització del cadastre immobiliari amb noves unitats de tributació i, a més, la revisió de la 
ponència de valors cadastrals. 

 

També s’incrementa la previsió d’ingressos per l’Impost d’Activitats Econòmiques en 11.000€, per la 
creació de noves empreses. 

 

Per altra banda, s’augmenta la previsió d’ingressos per l’Impost sobre l’increment de valor dels terreny 
de naturalesa Urbana (IIVTNU) en uns 20.000€ d’acord amb la liquidació del pressupost de l’exercici 
anterior. 

 

CAPÍTOL 2. Els ingressos dels impostos indirectes provenen de l’impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres i la previsió és de 83.000 euros, es redueix un poc respecte la previsió de l’any 



  

 

anterior, guiant-nos per la previsió de liquidació. Tot i així esperem mantenir els ingressos per aquest 
concepte, cosa que juntament amb els ingressos per l’IAE significarà que l’activitat econòmica repunta al 
municipi. 

 

CAPÍTOL 3. Els ingressos previstos per operacions corrents procedents de taxes, preus públics i 
altres ingressos, s’han calculat tenint en compte, en primer lloc l’avanç de liquidació del Pressupost de 
2016, els drets que es preveuen liquidar en l’exercici actual i les modificacions de taxes aprovades pel 
Ple d’aquesta Corporació, relatives a les quotes de tarifes recollides en les ordenances fiscals i 
reguladores de preus públics. Lo que ha permès incrementar la previsió del capítol 3 en un 2,32% 

 

En relació als ingressos per liquidacions individuals determinar a priori l’import de les quantitats amb les 
quals s’ha de dotar els conceptes pressupostaris, és de difícil quantificació, perquè cada liquidació neix 
com a conseqüència de l’activitat desenvolupada per l’Administració derivada d’actes o actuacions dels 
particulars que per regla general no tenen continuïtat a efectes tributaris, per la qual cosa es poden 
produir, respecte a exercicis anteriors, importants modificacions. 

 

CAPÍTOL 4. El total d’ingressos previstos en el Capítol IV per transferències corrents, es preveu 
un augment d’un 6,38% al previst en l’exercici anterior. S’explica, en part per l’increment la previsió de 
la subvenció de la Conselleria d’afers Socials en el marc del conveni del Centre d’estades diürnes d’acord 
amb la liquidació del pressupost de l’exercici anterior, així com també la incorporació de la subvenció 
del SOIB EXP 53/2016 i de la EXP AODL-24/2016 . També s’ha incorporat la subvenció pel programa 
d’Integració Immigrant dins el el marc del nou conveni amb l’IMAS per a la gestió dels programes dels 
Serveis Socials Comunitaris Bàsics. 

 

CAPÍTOL 5. Els ingressos patrimonials provenen de rendes d’immobles, es mantenen 
pràcticament igual que l’exercici anterior. 

 

CAPÍTOL 7. El capítol VII de transferències de capital comprenen 489.303,77  euros, 
representant un 8’62% del total dels ingressos pressupostat, que corresponen a quatre línees de 
Subvenció: 

Pla Especial d'Inversions Financerament Sostenibles 2016-2017 309.115,85 

Pla especial d'ajudes 2016-2017 149.110,29 

Subvenció Adquisició vehicle elèctric 30.000,00 

Subv. Fons PO FEADER: Rehabilitació Pou d'Aiamans (Exp. FEDER 6) 1.077,63 

TOTAL SUBVENCIONS DE CAPITAL 489.303,77 

 

 

CAPÍTOL 9. El capítol IX de passius financers comprenen 142.376,06  euros, es tracta d’un 
préstec que es preveu realitzar per finançar el 22,36% de les inversions que es preveuen dur a terme, tal 
com està reflectit a l’Annex de Inversions Reals  



  

 

 

 

INDICADORS PRESSUPOSTARIS 

 

Per últim, introduïm uns indicadors que ens ajuden ha valorar, per una part, el valor dels 
diferents serveis oferts als llosetins i llosetines i per altre, quin és el nivell mitjà d’ingressos recaptats 
directa o indirectament dels ciutadans. I també el nivell mitjà d’ingressos obtinguts de altres fonts de 
finançament per habitant. 

 

POLÍTICA DE DESPESA 
2016 2017 

IMPORT 
despesa per 

habitant 
IMPORT 

despesa per 
habitant 

16.BENESTAR COMUNITARI 712.077,60 126,28 756.464,08 132,48 

13.SEGURETAT I MOBILITAT CIUTADANA   596.956,66 105,86 676.617,96 118,50 

93.ADMINISTRACIÓ FINANCERA I TRIBUTÀRIA   502.445,45 89,10 662.516,87 116,03 

23.SERVEIS SOCIALS I PROMOCIÓ SOCIAL   466.927,12 82,80 614.995,15 107,70 

34.ESPORT   567.663,21 100,67 567.985,33 99,47 

33.CULTURA   503.834,08 89,35 566.027,65 99,13 

15.VIVENDA I URBANISME   269.543,38 47,80 480.541,68 84,16 

92.SERVEIS DE CARÀCTER GENERAL   457.053,07 81,05 443.468,98 77,67 

32.EDUCACIÓ   197.152,84 34,96 194.713,23 34,10 

01.DEUTE PÚBLICA   185.439,60 32,89 157.484,80 27,58 

91.ÒRGANS DE GOVERN   187.347,20 33,22 150.728,71 26,40 

43. COMERÇ, TURISME I PETITES I MITJANES 
EMPRESES   50.200,00 8,90 90.300,00 15,81 

45.INFRAESTRUCTURES   40.000,00 7,09 89.957,33 15,75 

17. MEDI AMBIENT   73.100,00 12,96 89.604,17 15,69 

24.FOMENT DE L'OCUPACIÓ   58.908,16 10,45 59.024,05 10,34 

31.SANITAT   39.685,13 7,04 45.816,17 8,02 

94.TRANSFARÈNCIES A ALTRES ADM. PÚBLIQUES   23.666,50 4,20 28.753,84 5,04 

TOTAL DESPESES 4.932.000,00 870,43 5.675.000,00 988,83 

Referència nº habitants: 01/01/2015 5.639 01/01/2016 5.710 

 



  

 

 

Ingressos recaptats directa o 
indirectament dels ciutadans 

2016 2017 

IMPORT 
Ingrés per 
habitant 

IMPORT 
Ingrés per 
habitant 

 Imposts Directes 2.237.608,25 396,11 2.379.990,64 416,81 

 Imposts Indirectes 100.000,00 17,70 83.000,00 14,54 

 Taxes i Altres ingressos 1.064.536,25 188,45 1.089.270,27 190,77 

TOTAL 3.402.144,50 602,26 3.552.260,91 622,11 

Referència nº habitants: 01/01/2015 5.649 01/01/2016 5.710 

     

Ingressos obtinguts de altres fonts de 
finançament 

2016 2017 

IMPORT 
Ingrés per 
habitant 

IMPORT 
Ingrés per 
habitant 

 Transferències Corrents 1.379.575,39 244,22 1.467.639,26 257,03 

 Ingressos Patrimonials 23.470,00 4,15 23.420,00 4,10 

 Transferències de Capital 0,00 0,00 489.303,77 85,69 

Passius financers 126.810,11 22,45 142.376,06 24,93 

TOTAL 1.529.855,50 248,37 2.122.739,09 346,82 

Referència nº habitants: 01/01/2015 5.649 01/01/2016 5.710 

 

Finalment cal indicar, tal i com es desprèn de l’avanç de la liquidació de l’exercici 2016, incorporat en 

aquest pressupost, tornarem tancar l’exercici amb un bon resultat pressupostari, Romanent de 

tresoreria positiu, complint l’estabilitat pressupostària i amb la regla de despesa, i també amb un ràtio 

d’endeutament que ens permet accedir a nou endeutament sense necessitat de sol·licitar autorització al 

Ministeri d’Economia i Hisenda. 

 

Lloseta, a 17 de març de 2017.- 

El Regidor d’Hisenda, 

 

 

 

Sgt.: Francesc Miquel Abolafio Moyà 
 
Aquesta proposta va esser informada per la Secretaria municipal en data 17 de març de 
2017, amb el següent literal: 
 



  

 

Ajuntament de Lloseta 
 
 

INFORME DE SECRETARIA 
 

D'acord amb l'ordenat per l'Alcaldia, i en compliment de l'establert en l'article 3.a) del Règim 
Jurídic dels funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional, regulat pel 
Reial decret 1174/1987, de 18 de setembre, emeto el següent, 
 

INFORME 
 
PRIMER. De conformitat amb l'article 168 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, El pressupost de l'Entitat Local 
serà format pel seu President i a ell haurà d'unir-se la següent documentació: 
 
a) Memòria explicativa del seu contingut i de les principals modificacions que present en 
relació amb el vigent. 
 
b) Liquidació del pressupost de l'exercici anterior i avanç de la del corrent, referida, almenys, a 
sis mesos de l'exercici corrent. 
 
c) Annex de personal de l'Entitat Local. 
 
d) Annex de les inversions a realitzar en l'exercici. 
 
e) Annex de beneficis fiscals en tributs locals contenint informació detallada dels beneficis 
fiscals i la seva incidència en els ingressos de cada Entitat Local. 
 
f) Annex amb informació relativa als convenis subscrits amb les Comunitats Autònomes en 
matèria de despesa social, amb especificació de la quantia de les obligacions de pagament i 
dels drets econòmics que s'han de reconèixer en l'exercici al que es refereix el pressupost 
general i de les obligacions pendents de pagament i drets econòmics pendents de cobrament, 
reconeguts en exercicis anteriors, així com de l'aplicació o partida pressupostària en la qual es 
recullen, i la referència al fet que aquests convenis inclouen la clàusula de retenció de recursos 
del sistema de finançament a la qual es refereix l'article 57 bis de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les Bases del Règim Local. 
 
g) Un informe economicofinancer, en el qual s'exposin les bases utilitzades per a l'avaluació 
dels ingressos i de les operacions de crèdit previstes, la suficiència dels crèdits per atendre el 
compliment de les obligacions exigibles i les despeses de funcionament dels serveis i, en 
conseqüència, l'efectiva anivellació del pressupost. 
 



  

 

SEGON. La Legislació aplicable per a l'aprovació del pressupost és la següent: 
 
— Els articles 162 al 171 i 193.bis del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals 
aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
— Els articles 22.2 i) i l'article 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de 
Règim Local. 
— Els articles del 2 al 23 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el 
Capítol I del Títol VI de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
_ L'Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s'aprova l'Estructura dels 
Pressupostos de les Entitats Locals. 
— La Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera. 
— L'article 16 del Reglament de Desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, 
d'Estabilitat Pressupostària, en la seva Aplicació a les Entitats Locals, aprovat pel Reial decret 
1463/2007, de 2 de novembre. 
— El Reglament (UE) Nº 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, 
relatiu al Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10). 
— La Guia per a la determinació de la Regla de Despesa de l'article 12 de la Llei Orgànica 
2/2012, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera per a Corporacions Locals (IGAE). 
— Les Regles 55 i següents de l'Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la qual s'aprova 
la Instrucció del Model Normal de Comptabilitat Local. 
— L'article 4.1 h) del Règim Jurídic dels Funcionaris de l'Administració Local amb Habilitació de 
Caràcter Nacional, regulat pel Reial decret 1174/1987, de 18 de setembre. 
— El Reial decret-llei 3/2016, de 2 de desembre, pel qual s'adopten mesures en l'àmbit 
tributari dirigides a la consolidació de les finances públiques i altres mesures urgents en 
matèria social. 
— El Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, aprovat pel Reial decret Legislatiu 
3/2011, de 14 de novembre. 
— El Reial decret-Llei 17/2014, de 26 de desembre, de mesures de sostenibilitat financera de 
les comunitats autònomes i entitats locals i unes altres de caràcter econòmic. 
— El Reial decret-Llei 8/2013, de 28 de juny, de mesures urgents contra la morositat de les 
administracions públiques i de suport a entitats locals amb problemes financers. 
 
TERCER. El model normal de comptabilitat ho han d'aplicar els municipis el pressupost dels 
quals excedeixi de 3.000.000 euros, així com aquells el pressupost dels quals no superi aquest 
import però excedeixi de 300.000 euros i la població dels quals sigui superior a 5.000 
habitants. Les altres entitats locals sempre que el seu pressupost excedeixi de 3.000.000 euros. 
Els organismes autònoms dependents de les entitats locals contemplades als apartats 
anteriors. 
 
QUART. El Procediment a seguir serà el següent: 
 
A. Emès Informe per la Intervenció, s'emetrà Dictamen de la Comissió Informativa d'Hisenda, 
que ho elevarà el Ple de la Corporació abans del 15 d'octubre (amb els annexos i documentació 
complementària exigida per la legislació) per a la seva aprovació. 
 
En relació a la competència per a l'aprovació, el Ple serà l'òrgan competent per aprovar el 
Pressupost General, sent el quòrum necessari per a la vàlida adopció de l'Acord d'aprovació, el 



  

 

de majoria simple, a tenor del que es disposa en els articles 22.2 i) i 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. 
 
Els municipis adherits al Fons d'ordenació en l'àmbit subjectiu previst en l'article 39.1 a) del 
Reial decret-Llei 17/2014, de 26 de desembre, de mesures de sostenibilitat financera de les 
comunitats autònomes i entitats locals i unes altres de caràcter econòmic, hauran de sotmetre 
el Pressupost o la pròrroga dels de l'exercici anterior, a informe previ i vinculant al Ministeri 
d'Hisenda i Administracions Públiques, per a això, remetran els mateixos abans de la seva 
aprovació plenària, al Ministeri perquè informi el mateix, o en tot cas valori i ponderi les 
mesures previstes per a aquest exercici pressupostari en el que respecta als Planes d'Ajust, 
article 45.4 i 5 del Reial decret-Llei 17/2014, de 26 de desembre, de mesures de sostenibilitat 
financera de les comunitats autònomes i entitats locals i unes altres de caràcter econòmic. 
 
B. Aprovat inicialment el Pressupost General per a l'exercici econòmic, s'exposarà al públic, 
previ anunci en el Butlletí Oficial de la Província, per quinze dies hàbils, durant els quals els 
interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. 
 
C. El pressupost es considerarà definitivament aprovat, si durant el citat termini no s'haguessin 
presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-
les. 
 
D. El Pressupost General haurà de publicar-se en el Butlletí Oficial de la Província resumit per 
capítols, entrant en vigor en l'exercici 2017, una vegada hagi estat publicat en la forma prevista 
anteriorment. 
 
E. Haurà de remetre's una còpia del Pressupost General a l'Administració de l'Estat i a la 
Conselleria d'Hisenda i Model Econòmic com a òrgan encarregat de la tutela financera de les 
entitats locals valencianes en previsió de l'art. 199 de la Llei 8/10 de 23 de juny, de règim local 
de la Comunitat Valenciana, i aquesta remissió s'haurà de realitzar simultàniament a 
l'enviament al Butlletí Oficial de la Província de l'anunci descrit anteriorment. 
 
Una còpia del Pressupost haurà de trobar-se a la disposició del públic, a efectes informatius, 
des de la seva aprovació definitiva fins a la finalització de l'exercici. 
 
F. Contra l'aprovació definitiva del Pressupost podrà interposar-se directament recurs 
contenciós-administratiu, en la forma i terminis que estableixin les normes d'aquesta 
Jurisdicció Contenciós-Administrativa. 
 
El Tribunal de Comptes haurà d'informar prèviament a la resolució del recurs quan la 
impugnació afecti o es refereixi a l'anivellació pressupostària. La interposició de recursos no 
suspendrà per si sola l'aplicació del pressupost definitivament aprovat per la Corporació. 
 
És tot quant cal informar sobre aquest tema. 
 
 
A Lloseta, a 17 de març de 2017. 
 



  

 

 
 

El Secretari 
Javier Rodríguez Abril 

 
La proposta anteriorment transcrita va quedar dictaminada favorablement a la Comissió 
Informativa d’Assumptes Generals del passat 21 de març de 2017 a l’empara de l’article 
92 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s’aprova el Reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals. 
 
Obert la fase de debat, i donada la paraula pel Sr. Batlle al regidor d’Hisenda, el Sr. 
Francesc Abolafio, aquest es dirigeix al plenari informant que els termes generals 
referits al pressupost 2017 ja es varen donar a conèixer al la Comissió Informativa 
celebrada a l’efecte, si bé es referirà al mateix fent una petita intervenció per explicar el 
referent als ingressos i les despeses amb caràcter general, i fent igualment, una petita 
exposició en allò que es refereix a les polítiques de despesa.  
 
Però abans de procedir demana a la Sra. Interventora que faci una petita explicació del 
seu informe d’intervenció que acompanya al pressupost. 
 
Donada la paraula pel Sr. Batlle a la Interventora, aquesta procedeix a explicar que al 
pressupost 2017 s’incorpora l’informe d’intervenció relatiu a l’estabilitat pressupostària, 
que es compleix per la Corporació amb motiu de l’aprovació del Pressupost i que també 
s’inclou la referència a l’avanç de la liquidació del exercici 2016 on s’indica que es 
complirà amb estabilitat pressupostària i amb regla de despesa, si bé vol incidir en el fet 
de que encara que els càlculs sobre regla de despesa estan fets i s’indica dit compliment 
no s’han incorporat a l’informe. També informa sobre el fet de que la Corporació té un 
estalvi net positiu que ens permetria acudir al crèdit en cas que fos necessari per cobrir 
despesa, qüestió prevista al Pressupost per finançar part de les inversions no 
subvencionades. 
 
Fent ús de la paraula el Sr. Abolafio indica que es tracta de un pressupost que arriba a 
una despesa de 5.675.000 €  repartides en diferents àrees de despesa, les quals tenen una 
escala de l’1 a 7 en atenció a una major importància relativa i que es corresponen cada 
àrea amb els següents percentatges de despesa: 
 

1. Benestar Comunitari: 13.33 
2. Seguretat i mobilitat ciutadana: 11.92 
3. Administració financera i tributària: 11.67 
4. Serveis socials i promoció social: 10.84 
5. Esport: 10.01 
6. Vivenda i urbanisme: 8.47 
7. Serveis de caràcter general: 7.81 

 



  

 

Després hi ha un bot respecte a aquelles que no són competència directa de 
l’Ajuntament com són (pàg. 11 i 12 del pressupost): 
 

8. Educació: 3.43 
9. Deute Pública: 2.78 
10. Comerç, turisme i mitjanes empreses: 1.59 
11. Medi ambient: 1.58 
12.  Foment de l’ocupació: 1.04 
13. Sanitat: 0.81 
14. Transferències a altres Administracions Públiques: 0.51 

 
Respecte a l’estat d’ingressos les quanties venen diferenciades de la següent forma (pàg. 
19 i 209 del pressupost): 
 

1. Imposts directes: 2.379.990,64 € 
2. Imposts indirectes: 83.000 €  
3. Taxes, preus públics i altres ingressos: 1.089.270,27 € 
4. Transferències corrents: 1.467.639,26 € 
5. Ingressos patrimonials: 23.420 € 
6. Operacions de capital: 489.303,77 € 
7. Operacions financeres: 142.376,06 € 

 
Referent a les inversions (pàg. 24 del pressupost) se fan les següents diferenciacions: 
 

1. Incloses al Pla Especial d’Inversions Financerament sostenibles, són: 
 
1.1. Renovació d'infraestructures del C/ Joan Carles I: 100.541,08 € 
1.2. Inversió de reposició en instal·lacions elèctriques de diversos edificis 
municipals segons OCA's: 55.492,05 € 
1.3. Instal·lació de faroles solars al Camí de Son Ramon: 49.957,33 € 
1.4 Substitució de lluminàries en edificis municipals: 30.775,47 € 
1.5 Inversió de reposició en lluminàries Avinguda del Cocó: 72.859,52 € 
 

2. Incloses al pla Especial d’ajudes, són: 
 
 2.1 Renovació infraestructures del tram oriental del C/ Frederic Garcia Lorca
 83.077,91 finançada al 64,56 % per CIM 
 2.2 Renovació de la pavimentació del C/ Josep Ferragut  17.519,49 

2.3 Acera costat Camp de Futbol pujant a les Piscines  77.956,98 
  

3. Una altre tipus d’inversió subvencionada en la seva totalitat  
 
3.1 Adquisició Vehicle elèctric per recollida de residus  30.000,00 
 

4. Inversions amb fons propis: 



  

 

 
4.1 Aturada de bus 25.000,00 € 
4.2 Adquisició Hospital de campanya per Protecció Civil  3.000,00 € 
4.3 Adquisició panells informatius municipals 5.000,00 € 
4.4 Rehabilitació Centre de Serveis Socials (Antic Ajuntament) 8.000,00 € 
4.5 Renovació de persianes de les Escoles 7.000,00 € 
4.6 Inversió nova: Maquinària, instal·lacions i utillatge: Teatre 8.000,00 € 
4.7 Inversió nova: Guarda-roba Teatre 3.000,00 € 
4.8 Rehabilitació Pou d'Aiamans 3.000,00 € subvencionada una part per fons 
FEDER (35,92 %) 
4.9 Millora Entorn Pou d'Aiamans 5.000,00 € 
4.10 Instal·lació sistema climatització al Gimnàs Antic 1.500,00 € 
4.11 Màquines de gimnàstica: Gimnàs Piscina Coberta 12.000,00 € 
4.12 Tancament electrosoldat camp de futbol 7              12.000,00 € 
4.13 Rampa accés per a persones amb mobilitat reduïda pavelló 3.000,00 € 
4. 14 Adaptació bany accés per a persones amb mobilitat reduïda al pavelló 
4.000,00 
4.15 Millora aïllament exterior Gimnàs antic 4.000,00 € 
4.16 Habilitació ruta a peu 15.000,00 € 

 
Continua la seva exposició fent referència a les subvencions (pàg. 36 del pressupost), 
concretament aquestes són les referides al següent quadre: 
 

    ASISTÈNCIA SOCIAL PRIMÀRIA  2017 
     
    Fons Mallorquí de Solidaritat  1.000,00  
    Institució educativa Toni Real Vicenç  800,00 
    ADDA  800,00 
    Projecte Home    
    Altres  1.400,00 
    Ajudes per lloguer vivendes  14.000,00 
     

    PROTECCIÓ DE LA SALUBRITAT 
PÚBLICA 

 2017 

     
    Col·lonia Tramuntana  800,00 
    Associació Moix Blau  800,00  
     

    
SERVEIS COMPLEMENTARIS 

D'EDUCACIÓ  2017 

     
    AMIPA CP "ES PUIG"; Subvenció anual  1.500,00 
    AMIPA CP “ES PUIG”; Anuari escolar  900,00 
    Beques d’estudis  2.000,00 
     



  

 

    PROMOCIÓ CULTURAL  2017 
    12.500,00  
    Associació cultural “Estel del Cocó”  3.000,00  
    Coral Llosetina    
    Associació amics de la 3ª edat  1.500,00 
    Associació Gent gran de Lloseta  1.500,00 
    Sandungueros “Samba Club”  2.500,00 
    Associació cultural “Ni verd ni madur”  2.000,00 
    Altres   2.000,00 
     
    PROMOCIÓ I FOMENT DE L’ESPORT   2017 
    63.600,00  
    Club Columbòfil Lloseta  1.500,00 
    Grup d'Esplai Lloseta  2.000,00 

    
Club Deportivo Llosetense "FUTBOL 
BASE" 

 15.000,00 

    Futbol femení C.D. Llosetense  1.500,00  

    
Club Deportivo Llosetense "3ª 
DIVISIÓ/REGIONAL" 

 20.000,00 

    Club d'escalada "Es Penjats"  1.600,00 
    Societat de Caçadors (TIRADA AL PLAT)  1.200,00 
    Bàsquet U. Esportiva Llosetina  15.000,00 
    Club d'esports l'Altura  1.600,00 
    Altres  4.200,00 
 
 
Continua el Sr. Regidor fent una referència al detall de la despesa subvencionada (pàg. 
130 del pressupost), donant lectura del següent quadre: 
 

Detall de les despeses subvencionades 

Capítol 4 i 7 d’ingressos       

Concepte   

prev.  

Sub. 

Ingressos 

2017 

Cons. Afers socials, Centre de Dia   90.000,00 

Conselleria de treball i formació, SOIB Renda d'Inserció Laboral   0,00 

Conselleria de treball i formació, SOIB Exp CLM 96/15   0,00 

Conselleria de treball i formació, SOIB Exp 053/2016   23.389,99 



  

 

Conselleria de treball i formació, SOIB Exp AODL-24/2016   26.099,35 

Conselleria interior, Fons de Seguretat Pública   29.382,98 

Altres subvencions corrents (Protecció Civil)   1.900,00 

Institut Balear de la Salut, Conveni Unitat Sanitària   46.000,00 

CM. IMAS, Pla prestacions Bàsiques   75.018,37 

CM. IMAS, Menors i ajuts anticrisis   5.516,99 

CM. IMAS, Programa d'Integració Immigrants   56.000,00 

CM. IMAS, Projecta de suport psicosocial   8.300,00 

CM. IMAS, Ajuts famílies amb menors   9.500,00 

Altres Subvencions CM. IMAS Pla Especial despesa Corrent   0,00 

Fons Social Europeu, SOIB Exp CLM 96/15   0,00 

Fons Social Europeu, SOIB Exp 053/2016   23.892,97 

Subvenció de capital CIM: C/ Son Beltran   0,00 

Subvenció de capital CIM: Equipaments Biblioteques   0,00 

Subv. Fons PO FEADER: Rehabilitació Pou d'Aiamans   538,82 

Subv. de capital FEADER: Punts de recàrrega vehicles elèctrics   0,00 

Subvenció de capital CIM: Adquisició vehicle elèctric   30.000,00 

Subvenció de capital CIM: Pla Especial 2016-2017   149.110,29 

Subvenció de capital CIM: Inversions Financerament Sostenibles   309.115,85 

Subv. Fons PO FEADER: Rehabilitació Pou d'Aiamans   538,82 

    884.304,43 

 
Exposat l’anterior el Sr. Abolafio fa un resum de les polítiques de despesa i la seva 
diferència entre la liquidació de 2016 i el pressupostat al 2017. 
 
Concretament s’informa sobre les següents: 
 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 
liquidació Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 01. 
DEUTE PÚBLIC 185.439,60   184.268,78   157.484,80   

 



  

 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 
liquidació Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 13. 
SEGURETAT I MOBILITAT 
CIUTADANA 

596.956,66   667.114,39   676.617,96   

 
 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat Previsió 
liquidació 

Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 15. 
VIVENDA I URBANISME 269.543,38   264.827,42   480.541,68   

 
A aquest respecte explica que l’augment es deu al fet de que es fa un manteniment de 
vies públiques pavimentació i manteniment i les obres al carrer 
 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 16. 
BENESTAR COMUNITARI 

712.077,60  665.506,28  756.464,08  

 
Explica el Sr. Regidor que la modificació es deu a l’enllumenat públic. 
 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 17. MEDI 
AMBIENT 

73.100,00  102.860,56  89.604,17  

 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 23. SERVEIS 
SOCIALS I PROMOCIÓ SOCIAL 

466.927,12  461.047,34  614.995,15  

 
PRESSUPOST DE DESPESES 2016 2017 



  

 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 24. 
FOMENT DE L'OCUPACIÓ 

58.908,16  126.747,20  59.024,05  

 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 31. SANITAT 39.685,13  37.556,95  45.816,17  
 
Explica que l’augment es deu a un Conveni signat per la Mancomunitat des Raiguer 
amb Natura Park i la part que li pertoca a l’Ajuntament de Lloseta. 
 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 32. 
EDUCACIÓ 

197.152,84  182.176,71  194.713,23  

 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 33. CULTURA 503.834,08  543.884,61  566.027,65  

 
Explica que l’augment es debut a la creació de noves partides. 
 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 34. ESPORTS 567.663,21  540.245,39  567.985,33  

 
Explica que la diferencia està referida a les inversions i manteniment dins aquesta 
política  
 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 



  

 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 43. COMERÇ, 
TURISME I PETITES I MITJANES 

EMPRESES 
50.200,00  72.912,55  90.300,00  

 
Fa referència el Sr. Regidor que l’augment es conseqüència de haver ficat les partides 
de festes a aquesta política. 
 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 45. 
INFRAESTRUCTURES 

40.000,00  24.380,28  89.957,33  

 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 91. ÒRGANS 
DE GOVERN 

187.347,20  178.739,76  150.728,71  

 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 92. SERVEIS DE 
CARÀCTER GENERAL 

457.053,07  431.858,44  443.468,98  

 

PRESSUPOST DE DESPESES 
2016 2017 

Pressupostat 
Previsió 

liquidació 
Pressupostat 

POLÍTICA DE DESPESA 93. 
ADMINISTRACIÓ FINANCERA I 

TRIBUTÀRIA  
502.445,45  446.688,49  662.516,87  

 
Explica el Sr. Abolafio que l’augment ve donat com a conseqüència del llocs 
subvencionats pel SOIB  
 



  

 

POLÍTICA DE DESPESA 94. 
TRANSFERÈNCIES A ALTRES 

ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES  
23.666,50  25.291,79  28.753,84  

 
 
Seguidament es dona la paraula al Portaveu del PI el Sr. Bartolomé Moyá que assenyala 
que la vegada anterior no es va fer exposició del pressupost, si bé des del seu grup es 
vol fer referència a una sèrie de qüestions sobre les que tenen dubte, concretament el 
referent a l’augment del Capítol I respecte al projecte de pressupost que es va presentar 
anteriorment a aprovació plenària fa només 3 mesos i que suposa un augment de 38.000 
€ i que aquest augment no ha suposat un increment del percentatge reflectit a la 
memòria explicativa on figura un 6.09 % front el 7.74 % que hauria de figurar. 
 
A més afegeix que actualment tenim 44 places de treballadors fixos i que n´hi ha 3 més, 
si bé es cert que els ingressos s’han apujat no s’entén la xifra reflectida al pressupost. 
Afegint a aquests treballadors els 19 amb caràcter temporal. 
 
Encara que s’han apujat els ingressos, demana si era necessari la modificació dels 
horaris dels treballadors de la gestió esportiva. 
 
Una altre qüestió que no entenen és l’augment de personal al grup 65 enllumenat públic 
respecte a la liquidació del 2016 (uns 30.000 €), ja que es preveu la contractació d’un 
altre oficial, tot això tenint en compte que s’ha modificat l’enllumenat públic, s’ha 
produït la renovació del mateix, es passen les OCAS al municipi, tota aquesta despesa 
subvencionada pel CIM, no entén el perquè d’aquesta contractació. A més assenyala 
que està molt bé comptar amb una ajuda a la brigada municipal però només si aquesta 
ve subvencionada pel SOIB, però no haver-ne de fer noves contractacions per 9 mesos 
més. 
 
Continua afegint que sempre han defensat la necessitat de tenir el personal necessari per 
això sense fer-ne més referència a l’augment de política de vivenda i urbanisme que ha 
apujat 54.000 € com a conseqüència de la contractació de la TAG a dit departament, o 
l’apujada de 113.000 € a l’àrea de Serveis Socials. Encara així el que no entenen és la 
modificació de la partida d’altres retribucions al personal fix que ha augmentat la seva 
quantia en uns 8.000 € aproximadament. 
 
Igualment es refereix el portaveu del PI a la política d’educació (pàg. 173) amb 
referència a l’apartat de retribucions vàries del personal temporal que es modifica uns 
3.000 € no trobant des del seu grup sentit a aquesta modificació. 
 
Tots aquests apunt sense entrar en polèmica de les limitacions dels PGE i la naturalesa 
dels contractes indefinits. 
 



  

 

Respecte de les inversions i fent un resum general es refereix al fet de que estava 
prevista en un principi l’adquisició d’un sonòmetre per tal de complir l’ordenança 
vigent de renous i no està prevista al pressupost per l’any 2017, al menys destaca el 
portaveu s’ha previst l’adquisició de l’hospital de campanya per protecció civil. 
 
Un altre àmbit que augmenta és el referent a comunicacions i que no s’ha materialitzat 
l’estalvi previst, ja que no s’han calculat correctament els números -per tal de tenir-ne 
un estalvi- en els que es basen, ja que s’han augmentat les inversions i s’han augmentat 
les zones wi-fi, passant de 3 a 12, i s’han posat telèfons a la Mina i altres zones, 
qüestions que fan que la despesa sigui superior. No existint així l’estalvi previst, i des 
del seu grup es voldria que es revisessin les tarifes telefòniques, qüestió que no faria 
falta si s’haguessin mirat els costos reals. 
 
Referent a la recollida i gestió de residus s’ha reduït la despesa que no es justifica 
segons les dades que es varen facilitar per mail d’aproximadament del mes d’agost de 
l’any passat a través de la Mancomunitat, i tot això sense tenir en compte altres despeses 
com l’adquisició dels vehicles o d’altres i d’haver-se realitzat els càlculs de manera més 
acurada. A més podria haver-se reduït els imposts com es va fer l’any passat o bé 
millorar el servei principalment a foravila donant aquest servei.  
 
Continua afegint que es redueixen les despeses a altres àrees com assistència social, al 
centre de salut, equipament culturals, administració general o s’incrementa a enllumenat 
públic, qüestió que no s’entén amb la inversió de renovació del mateix, si que és clar 
que les inversions s’han retardat i el canvi del contracte de subministrament es va fer 
l’any passat però suposaven un estalvi. També s’augmenta la despesa a oci i temps 
lliure. 
 
Respecte al combustible també n’hi ha increments injustificats i que tenen relació amb 
males pràctiques de gestió com deixar les calderes enceses tot l’estiu o que no s’hagi 
comprat el gasoil a l’empresa llosetina que proposava un estalvi. 
 
Tampoc s’entén les actuacions al poliesportiu les plaques solars que s’havien de posar i 
que no s’han tingut en compte sense entrar en més discussions ja que se varen discutir a 
l’anterior sessió plenària.  
 
Respecte a la creació del punt verd com ja havia comentat la Sra. Pepi Muñoz seria 
convenient consultar a la població i respecte a la adquisició de la finca de devora del 
Punt Verd sempre que es fiqués dins el PGOU i així s’acceptés pel CIM, a més tenim el 
PMS que es podria utilitzar per fer-ne altres actuacions. 
 
Fa referència a la inversió en les escoles de 7.000 € respecte a les persianes a substituir i 
que suposa un 50 % de la inversió, assenyala  que no s’ha fet cas a les reclamacions 
fetes fins i tot a premsa perquè l’Administració competent assumís la seva 
responsabilitat i que fos aquesta la que realitzés la inversió. 
 



  

 

Respecte a la maquinària del teatre esperem que aquesta sigui en benefici de la cultura i 
que no faci d’aquest una discoteca. 
 
La inversió al gimnàs és on més inversió es fa, i és el segon any que més despesa s’ha 
realitzat, sense haver-ne tingut en compte el projecte de la piscina fet pel CIM que es 
podia modificar i que no tenia cost, qüestió de la que no se’n parla. 
 
Respecte del lloguer de la piscina el mateix no és suficient per cobrir les despeses i que 
s’esperarà al POS un any més per arreglar les pèrdues de la piscina. 
 
La darrera cosa per incidir en tema de subvencions es que tant el PSOE com el PI havia 
proposta d’unificar els espais de policia i brigada, però tampoc està al Pressupost i que 
s’estan llogant cases per ficar material de la brigada, circumstància que havia d’esser 
temporal. 
 
A continuació intervé la portaveu del Grup municipal del Partit Popular la Sra. 
Francisca Ramis que exposa que el seu partit si va fer una exposició al plenari passat, 
ara bé exposa que per l’elaboració d’aquest pressupost no se’ls ha citat encara. Entén 
que això es degut a que n’hi ha un soci nou, però de totes maneres es sap que aquest 
pressupost sortirà endavant amb l’abstenció o vot a favor de les dues regidores no 
adscrites, i que el pagament per aquest vots i per tenir-ne un govern estable ha estat la 
millora dels termes econòmics de les dues regidores no adscrites i la celebració de 
Comissions informatives remunerades on assistiran les mateixes sense poder votar, 
qüestió que suposa un augment de 17.000 € a l’oposició i que milloren a les regidores 
no adscrites que passen a cobrar de 1.400 € aproximadament, a més de 4.000 €.  
 
Que hi ha moltes maneres d’entendre el transfuguisme i que segons el TS, qüestió que 
crea jurisprudència  que el mateix en ocasions són maneres d’ocultisme i que l’equip de 
govern prefereix aquests vots front als partits legalment constituïts. 
 
Demana la portaveu al Sr. Batle si tal com va passar al passat plenari se contestaran les 
preguntes que es facin ja que a l’anterior plenari només es va contestar a MES, actual 
soci de l’equip de govern i al SI no contestant al Partit Popular, a això respon el Sr. 
Batle que primer demani i se li contestarà després. 
 
Ja entrant al contingut del pressupost vol assenyalar la dotació del fons de contingència 
amb una dotació de 75.000 € que es troba a Capítol V i que no és correcta aquesta 
ubicació. 
 
No hi ha la partida de 125.000€ per legalitzar el punt verd il· legal que tenim actualment 
i com s’ha obviat la proposta anterior de MES, si bé el Sr, Regidor d’Hisenda informa 
que tenim dos anys per regularitzar aquesta situació la mateixa és de caràcter prioritari i 
no està reflectida. 
 



  

 

Respecte a senyalitzacions s’han pressupostat 19.000 € en senyalitzacions de trànsit que 
en molts de casos es troben duplicades i que s’afegeixen als 6.000 € que es varen gastar 
l’any passat sense controlar el fet de que es dupliquin o no. 
 
Respecte a la política de medi ambient el cost és de 89.504 € quantia elevada per l’estat 
que de deixadesa en que es troba el poble a més del cost del personal. 
 
Incideix que el pressupost té els mateixos errors que el pressupost anterior, respecte a 
Capítol I on es creen noves places mitjançant indefinits i es pressuposten places per 9 
mesos quan s’havia de fer per tot l’any. 
 
També s’ha incrementat l’IBI perquè no s’ha modificat el tipus impositiu mitjançant 
ordenança que és competència exclusiva de l’Ajuntament i que reiterem el que s’havia 
dit anteriorment pel seu grup de manera que els llosetins paguin pel servei que se’ls hi 
dóna i reiteren la seva proposta. També es reclama una baixada de 100 € del rebut de 
fems a la part forana i no de 125 € que es paguen ara, afegint que es paga per un servei 
que costa una barbaritat als llosetins. 
 
Igualment es fa referència als rebuts de les cases deshabitades que hauria d’esser 
únicament allò que està establert per llei, pagant únicament per aquest conceptes i no 
quanties superiors. 
 
Fa ús de la paraula la portaveu del Grup municipal SI, la Sra. Regidora Pepi González 
que anuncia que la seva intervenció serà molt similar a la feta pel Partit Popular, vol 
denunciar el buit que se la fet a la seva formació i  explicar la seva nul·la la relació amb 
l’equip de govern.  
 
Expressa que prèviament s’hauria d’haver presentat els pressuposts per intentar el 
consens, recordant a més el que va passar al plenari de 15 de desembre de l’any passat 
quan es va retirar del punt de l’ordre del dia i que se’ls va convidar a sortir del plenari 
negant-se a aquesta petició el seu grup. 
  
Continua explicant la seva sorpresa per la presentació d’aquest pressupost a més 
entenent que l’actual equip de govern es troba en minoria i no s’ha dirigit a l’oposició 
per obtenir el consens per l’aprovació del pressupost que aquesta situació hauria 
d’exigir. Tenint a més, la primera notícia relativa al Pressupost a la Comissió 
informativa, si bé entén que l’equip de govern pot treure endavant l’aprovació dels 
mateixos perquè n’hi ha un pacte no oficial que donarà seguretat a l’equip de govern. 
 
El seu grup reafirma la seva intervenció feta al plenari anterior i només demana que ha 
canviat respecte al plenari anterior, si bé ja intueix el què i no necessita que el Sr. 
Abolafio li respongui. 
 
Donada la paraula a la Sra. Margalida Villalonga, regidora no adscrita, intervé al plenari 
expressant la seva sorpresa també per la presentació a aprovació plenària del pressupost 



  

 

2017, ja que tampoc han estat convocades a cap reunió prèvia per tractar el pressupost 
essent la primera notícia, la de la convocatòria de la Comissió Informativa. 
 
Fet aquest incís volen exposar respecte al mateix el següent: es troben molt preocupades 
per les despeses de personal que suposen pràcticament la meitat del pressupost (46,55 
%), i si bé volen tenir-ne el millor servei hauríem de tenir els peus en terra amb aquesta 
despesa i demanen seny i control a aquest àmbit. 
 
Respecte al manteniment de camins, edificis, maquinària i altres instal·lacions referides 
al Capítol II despeses corrents estimen que segons quin sigui el resultat de la liquidació 
es podrà valorar si els conceptes i els resultats són equitatius. Si bé la gestió del regidor 
de l’àrea la valoraran segons els resultats ja que el mateix ha rebut un plus de quasi un 
14 % respecte a l’any passat. 
 
Respecte a les inversions reals han augmentat un 26 % que no són representatives en 
tant que moltes d’elles venen subvencionades. 
 
Respecte a cultura volen que els canvis venguin avalats per criteris tècnics i no de 
caràcter partidista. 
 
Volen demanar perquè a l’àmbit de les subvencions no es troba inclosa la subvenció de 
projecte Home i vol sabre com es controlarà la subvenció que s’atorgarà al futbol base i 
al futbol de la major categoria i demana com es possible que es fraccioni la subvenció i 
com es controlarà.  
 
Fa ús de la paraula la Sra. Francisca Campins indica que com que la seva responsabilitat 
també és proposar, demanen una millora de l’aparcament de la policia i demanen una 
modificació del lloc on actualment romanen els vehicles immobilitzats, ja que 
l’aparcament del cementiri no és una bona opció, i que pot es podria fer un tancament 
de l’aparcament de la policia per custodiar els mateixos i que així es garanteix el fet de 
que l’Ajuntament no seria responsable si ocorris qualque incident. 
 
També es demana que durant l’exercici 2017 es realitzés un punt verd a les escoles i que 
l’equip de govern estudiï aquesta proposta per tal de potenciar els esforços que fan els 
mestres per conscienciar als infants. 
 
Demanen potenciar l’escola de música i la creació d’una central de compres a 
l’Ajuntament coordinada per un regidor que ajuda al control de la despesa corrents i 
sabre si és possible centralitzar les compres amb caràcter general per unificar les 
compres de totes les regidories  i tenir un sistema informàtic que controli les despeses 
evitant mals funcionaments i que inventariï el material. 
 
Igualment demana pel proper any un pressupost participatius per tal de donar paraula als 
ciutadans en la major part del àmbits, també que fossin transparent s i que no fossin 



  

 

només una gran posada en escena i que inclogui totes les despeses variables deixant de 
banda les despeses corrents. 
 
En aquest punt intervé el Sr. Abolafio exposant que l’agradaria poder respondre a tots 
els regidors en les preguntes i dubtes que tenen sobre el pressupost, si bé creu que 
resultarà impossible no oblidar-se de qualque cosa, però es farà una resposta breu als 
diferents grups. 
 
Respecte al Partit Popular, amb referència a la participació al pressupost, s’ha dit que no 
s’ha escoltat a l’oposició en el procediment d’elaboració del projecte de pressuposts, si 
bé és cert que eren un pressuposts que es varen dur a aprovació fa relativament poc i 
que els actuals tal com s’ha dit al plenari, tenen poques modificacions respecte a aquest 
i a més s’ha inclòs propostes d’altres partits segons el criteri de l’equip de govern i 
d’acord amb el necessari per la gestió de l’Ajuntament. 
 
Respecte a la pujada de les despeses dels membres de la Corporació, així com el que 
afecta a  les regidores no adscrites, el que s’ha fet es complir amb l’acord que teníem 
amb el nostre soci de govern, produint-se un estalvi de 36.000 € en relació a 2016 com a 
conseqüència de la reducció de les despeses corresponents al plenari i òrgans de govern. 
 
Respecte al fons de contingència, si bé és cert que es tracta d’una quantia elevada, 
aquesta és la necessària per fer-ne front al compliment de les obligacions legals de la 
corporació amb la carrera professional dels funcionaris. 
 
Respecte al punt verd, l’equip de govern creu que si bé la inversió dins el polígon és 
necessària, aquesta es pot dur a terme altres anys i de fet s’iniciarà un procés de diàleg 
per la modificació i execució del projecte. En quant els costos vol deixar clar el 
concepte de costos que és allò que bestreu l’Ajuntament per arribar a un objectiu final i 
ja que n’hi solars de caràcter municipal que poden ser empleats a través del patrimoni 
municipal del sòl i això suposa un ús correcte dels béns dels que disposa la Corporació. 
 
Respecte a l’aplicació del percentatge d’IBI la interventora podria aclarir que baixar 
aquest percentatge el fet que du aparellat incomplir en la legislació i a més afectaria a 
les necessitats de l’Ajuntament de funcionament i despesa corrent. 
 
Respecte a la duplicació de senyals aquesta duplicitat es deu a la recomanació de la 
policia per tal de reduir les infraccions comeses. 
 
I per finalitzar a la intervenció del Partit Popular dins el pressupost hi ha una reposició, 
que no inversió de 9.000 € per la substitució o omplir els buits del carrer que no tenen 
arbres. 
 
En quant a la intervenció del PI, l’increment del Capítol I l’increment es deu a les 
previsions i les disfuncions entre les subvencions i el pagament. 
 



  

 

En quant a la gestió esportiva respon que segons el seu grup és per la mateixa concepció 
de una administració pública no com una empresa i la manca de necessitat de treure 
beneficis de l’activitat municipal, encara que és cert que s’ha de controlar les despeses i 
els costos del servei i que aquest és el camí iniciat per l’equip de govern des de l’inici de 
la legislatura. 
 
Respecte el sonòmetre aquesta adquisició surt més a compte que l’adquisició i per tant 
el manteniment de l’aparell es faci per part de la Mancomunitat. 
 
En quant a residus, les previsions de costos no es corresponen amb la realitat i quan es 
facin les liquidacions és el moment de comprovar la realitat de les mateixes i així es farà 
també amb la liquidació del 2017. 
 
Respecte a la piscina municipal i al projecte existent no és que no vulgui l’equip de 
govern posar-lo al pressupost sinó que vist el cost i com que  la Conselleria té previst 
treure una línia de subvencions volem esperar a aquest moment per introduir-lo al 
pressupost. 
 
Respecte al punt verd es remet el Sr. Regidor a la explicació donada a la Sra. Portaveu 
del PP. 
 
Respecte a la afirmació de que el teatre es convertesqui en una discoteca, la música és 
cultura i el teatre ha estat i deu seguir essent un referent cultural gràcies a la gestió 
actual i a la duta a terme per regidors anteriors. 
 
Referent a la maquinària del gimnàs, és la instal·lació que tant per llosetins com per 
persones de fora poble més s’utilitza i s’han rebut queixes de l’estat de la maquinària, és 
per això que la substitució resulta imprescindible.  
  
Respecte als espais de la brigada dins el projecte de solars dins el polígon es contempla 
fer-ne una nau o un espai per la brigada. 
 
Respecte al grup del SI i la seva petició de consens en el pressupost, es vol ressaltar que 
el document de treball ja no és un document en blanc sobre el que es parteix sinó que ja 
s’havien fetes bastantes aportacions al respecte en seu plenari o en reunions 
preparatòries. 
 
Això ha succeït en diferents aspectes del pressupost com l’eliminació del punt verd, tal 
com el grup del SI va manifestar la seva opinió de que no era el moment ni les formes 
per iniciar la creació del mateix, així s’ha decidit per l’equip de govern, o d’altres 
aportacions com les fetes pel Partit Popular relatiu a l’aturada del bus, així com les fetes 
pel Grup MES del pou d’Aiamans. Tot això a més de les inversions que venen 
subvencionades que són les que realment augmenten l’estat de despesa del pressupost.  
 



  

 

En quant a les regidores no adscrites, continua el Sr. Abolafio que entenem els dubtes 
sobre que només s’hagin reunit amb elles però que ho desmenteix, ja  que això 
suposaria menysprear a la resta de grups. 
 
Donant compte a les dubtes expressades sobre l’augment del Capítol I hi ha 
aproximadament una 300.000 € que venen subvencionats, però el cost aproximat de les 
despeses directes de l’Ajuntament és de 2.100.000 €. 
 
En quant a projecte home aquesta va esser una proposta que ve de la passada legislatura 
i no s’ha tornat a sol·licitar per aquesta entitat i per això s’ha retirat. 
 
Respecte a les subvencions s’informa que tots els subvencionats estan obligats a 
justificar el projecte que està subvencionat i que s’informa pels tècnics. 
 
Respecte al pagament del futbol, és el propi club el que ha de mostrar les despeses 
realitzades pel club ja sigui mitjançant la presentació de factures o altres documents 
justificatius, i que aquests documents s’han de presentar pel club a 3ª o pel futbol base. 
 
En quant a les propostes del pàrquing de policia no es pot dir que es durà a terme perquè 
no està previst, però podríem mirar per la viabilitat de la creació de la creació del dipòsit 
proposat. 
 
Respecte al punt verd s’estudiarà la proposta mirant la seva viabilitat però estudiant si 
l’Ajuntament és competent i mirant la col·laboració de la Mancomunitat des Raiguer. 
 
Respecte a l’escola de música, si bé és cert, que la dotació econòmica fitxada és la 
mateixa de 2016, però el contracte acaba pel mes d’agost i l’Ajuntament vol 
municipalitzar el servei. 
 
Informar igualment que és voluntat també de l’equip de govern procedir a millorar el 
control sobre les despeses que es realitzen per l’Ajuntament i estudiar la implementació 
de propostes com la relativa a la central de  compres, si bé es tracta d’una proposta de 
difícil realitat a la nostra Corporació. Informa així mateix el Sr. Regidor de les regles 
que sobre la contractació existeixen a les bases d’execució del pressupost i l’exigència 
d’un número determinats de pressuposts depenent de la quantia del contracte dins 
l’àmbit de la contractació menor i com es fiscalitzen per la comptabilitat local i per ell 
mateix, així com pel regidor de l’àrea. 
 
Demana la paraula el Sr. Tolo Moyá, portaveu del Grup Municipal El PI que vol incidir 
en una sèrie de qüestions com és el fet de que en la seva exposició anterior s’ha referit 
als números fets per l’anterior projecte de pressupost en el que ell va intervenir.  
 
Respecte al benefici en la gestió pública, el seu grup està d’acord en que l’Ajuntament 
no és una empresa privada i que no ha de cercar el benefici, però una altra cosa és que 
es faci un mal ús dels diners públics derivats de males pràctiques. 



  

 

 
A més vol destacar que no s’ha contestat a les preguntes relatives a les altes retribucions 
de personal fix i de l’apujada que s’ha practicat i la possibilitat de canviar hores per dies 
lliures o altres pràctiques en les diferents àrees afectades (serveis social i urbanisme) 
que permetin reduir la despesa. 
 
Respecte a les plaques solars informa que s’estava tramitant una subvenció amb aquest 
objecte, estimant que si bé s’havia de subvencionar el 100 % de l’objecte subvencionat i 
que s’haurien d’eliminar problemes a aquest tipus d’energia, al manco aquest projecte 
que es tramitava cobria el 80 % del cost i que seria interessant que el mateix es dugués 
endavant. 
 
Respecte al teatre entén el seu grup la inversió a realitzar i que no es mal interpreti 
l’afirmació de convertir el teatre en un discoteca sinó que tingui un ús adequat. 
 
La portaveu del PP només vol fer incidència a les afirmacions realitzades respecte al 
Fons de contingència i que hauria d’estar reflectit al Capítol I. Respecte de l’IBI la 
interventora pot dir la seva opinió respecte a l’apujada del mateix, però és una decisió 
política. Respecte a la recollida de fems i el pagament no és correcte el pagament que 
fan respecte del servei atorgat. 
 
La portaveu del Grup municipal SI exposa el seu malestar per la manca de comunicació 
en la elaboració i que s’han assabentat a aquest plenari de qüestions com la retirada del 
punt verd i que això es deu al pacte encobert del que ara gaudeix l’equip de govern amb 
les dues regidores no adscrites que els hi dona una majoria estable.  
 
La Regidora no adscrita la Sra. Francisca Campins vol fer-ne una puntualització 
respecte als pressupost participatiu. 
 
El Sr. Regidor d’Hisenda demana disculpes pels possibles oblits que pugui haver, i fa 
una sèrie d’observacions al respecte com és el tema del pressuposts participatius on 
afirma que existeix el compromís de l’equip de govern per fer-ne un pressupost 
participatiu per l’any qui ve i recorda que també tenien oportunitat de demanar 
aclariments a la Comissió Informativa i que no tothom va fer ús d’aquesta facultat. 
 
Realitzades aquestes puntualitzacions a les intervencions dels diferents grups es passa a 
la votació de l’acord. 
 
Realitzada la votació, la proposta queda aprovada, pels vots a favor dels regidors 
del PSOE (4), Més per Lloseta(2), les regidores no adscrites (2) i els vots en contra 
de El Pi (1) i el PARTIT POPULAR (2) i el SI (2).- 
 
 
 
 



  

 

4.- 4.- MOCIONS GRUPS MUNICIPALS.- 
 
4.1.-MOCIÓ DEL PARTIT POPULAR S/ CONTINUACIÓ VORAVI A DELS 
REIS CATÒLICS CAP A CARRETERA D’INCA I MUR DE SEGUR ETAT 
DELS HABITATGES DESPROTEGITS.- 
 
 
El Secretari de la corporació dona lectura a la part resolutiva de la moció següent: 

 

EL GRUP MUNICIPAL POPULAR DE L'AJUNTAMENT DE  
LLOSETA,  d'acord amb el que preveu el Reglament d'organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, desitja elevar al Ple de 
l'Ajuntament la següent moció: 

 

CONTINUACIÓ DE LA VORAVIA  DELS  REIS CATÒLICS CAP A 
CARRETERA D’INCA I MUR DE SEGURETAT DELS 
HABITATGES DESPROTEGITS 

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

El darrer trimestre del 2014 el Consell Insular de Mallorca, a proposta del 
Partit Popular de Lloseta, va disposar d’un fons d’uns 25.000€ a 
l’Ajuntament de Lloseta per dur a terme la voravia de Reis Catòlics. Una 
demanda feta durant molts d’anys pels veïnats.  Hem de  recordar la falta 
de seguretat que tenien aquests habitatges a l’hora de sortir defora.  

Els veïnats de la carretera d’Inca tampoc tenen una voravia i un mur de 
seguretat  que les permeti poder accedir-hi de forma segura com a vianants. 
Una demanda que duen fent reiteradament els veïnats afectats. 



  

 

Per tot el que hem exposat: 

El Partit Popular presenta la següent moció per tal de garantir la seguretat 

dels vianants afectats i tenir la mateixa seguretat que la resta de veïnats del 

poble per poder accedir amb seguretat als seus habitatges. 

El Grup Municipal Popular proposa al Ple l'adopció del següent: 

 

ACORD 

Instar al Consell Insular de Mallorca que disposi d’uns fons finalista per 
dur a terme la continuació, per a la seguretat dels vianants, de la voravia del 
carrer Reis Catòlics cap a la carretera d’Inca i d’un mur de protecció per als 
altres habitatges que estan desprotegits. 

 

27 de març de 2017 

LA PORTAVEU DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 

 

Signat: Xesca Ramis Pons 

 

 

 

SR. BATLE-PRESIDENT DE L'AJUNTAMENT DE LLOSETA 

 
La Sra. Francisca Ramis, portaveu del Grup Municipal del Partit Popular intervé en la 
defensa de la següent moció explicant que tal i com s’havia dit a la Comissió 
Informativa, i considerant que és important que el contingut de la moció sigui 



  

 

respectuós amb els criteris tècnics incloure dins la mateixa a la part resolutiva segons el 
projecte tècnic. 
 
D’aquesta manera la moció quedaria redactada als següents termes: 
 
 

 

EL GRUP MUNICIPAL POPULAR DE L'AJUNTAMENT DE  
LLOSETA,  d'acord amb el que preveu el Reglament d'organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, desitja elevar al Ple de 
l'Ajuntament la següent moció: 

 

CONTINUACIÓ DE LA VORAVIA  DELS  REIS CATÒLICS CAP A 
CARRETERA D’INCA I DE SEGURETAT DELS HABITATGES 
DESPROTEGITS 

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

El darrer trimestre del 2014 el Consell Insular de Mallorca, a proposta del 
Partit Popular de Lloseta, va disposar d’un fons d’uns 25.000€ a 
l’Ajuntament de Lloseta per dur a terme la voravia de Reis Catòlics. Una 
demanda feta durant molts d’anys pels veïnats.  Hem de  recordar la falta 
de seguretat que tenien aquests habitatges a l’hora de sortir defora.  

Els veïnats de la carretera d’Inca tampoc tenen una voravia i una seguretat  
que les permeti poder accedir-hi de forma segura com a vianants. Una 
demanda que duen fent reiteradament els veïnats afectats. 

Per tot el que hem exposat: 



  

 

El Partit Popular presenta la següent moció per tal de garantir la seguretat 

dels vianants afectats i tenir la mateixa seguretat que la resta de veïnats del 

poble per poder accedir amb seguretat als seus habitatges. 

El Grup Municipal Popular proposa al Ple l'adopció del següent: 

 

ACORD 

Instar al Consell Insular de Mallorca que disposi d’uns fons finalista per 
dur a terme la continuació, per a la seguretat dels vianants, de la voravia del 
carrer Reis Catòlics cap a la carretera d’Inca segons el projecte redactat 
pels tècnics competents per als altres habitatges que estan desprotegits. 

 

27 de març de 2017 

LA PORTAVEU DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 

 

Signat: Xesca Ramis Pons 

SR. BATLE-PRESIDENT DE L'AJUNTAMENT DE LLOSETA 

 
 
Donada la paraula al Sr. Abolafio, exposa que el seu grup considera que és una 
necessitat que ja havia mostrat interès aquesta Batllia com l’anterior i que ja s’havia 
tractat a les reunions tingudes amb la Consellera de Carreres i que s’hi adhereixen al 
contingut de la moció. 
 
El portaveu del Pi, el Sr. Tolo Moyá, explica que efectivament quan el PI es trobava a 
l’equip de govern es varen fer aquestes reunions i es va presentar un estudi pels tècnics i 
que es demanava la realització d’una voravia anant cap a Inca i és veritat que no es va 
tenir en compte aquesta protecció que proposa el PP que la consideren necessària. 
 



  

 

El portaveu de MES, el Sr. Joan Servera afirma que estan d’acord amb aquesta 
protecció i que les millores a que s’han fet referència són necessàries. Respecte al mur 
ja ho va dir a la Comissió informativa i la pertinença d’un pronunciament tècnic i també 
opina que s’hauria de consultar al veïnats sobre aquesta protecció. 
 
La portaveu del PP afirma que ja s’ha consultat amb ells i estan d’acord. 
 
La portaveu del Grup SI creu que sempre que el fet d’instar a entitats supramunicipal a 
millorar la seguretat el vot creu que hauria d’esser unànime. 
 
Realitzades aquestes puntualitzacions a les intervencions dels diferents grups es passa a 
la votació de l’acord. 
 
Realitzada la mateixa, la proposta queda aprovada per unanimitat dels regidors de 
la Corporació. 
 
 
4.2.- MOCIÓ DEL PARTIT POPULAR S/ RETELLADES EN ELS SERVE IS 
FERROVIARIS DE MALLORCA.- 

 
 
Es transcriu el contingut de la moció presentada 

 

EL GRUP MUNICIPAL POPULAR DE L'AJUNTAMENT DE LLOSETA, d'acord 

amb el que preveu el Reglament d'organització, funcionament i règim 

jurídic de les entitats locals, desitja elevar al Ple de l'Ajuntament la següent 

moció, 

RETALLADES EN ELS SERVEIS FERROVIARIS DE MALLORCA 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

L’empresa pública de Serveis ferroviaris de Mallorca (SFM) ha comunicat 

que a partir de dia 17 de març reduirà fins a 60 freqüències diàries de tren i 

eliminarà els trajectes semidirectes a Inca i Sa Pobla. Ara tots els trens entre 



  

 

Palma-Sa Pobla o Palma-Inca no faran el trajecte de forma directa sinó que 

faran aturades en totes les estacions. 

Aquestes retallades provocaran un retràs dels trens de fins a 10-12 minuts, 

en hora punta, respecte als viatges amb l’anterior freqüència de trens 

semidirectes, que es va implantar l’any 2013. Aquesta retallada dels trens 

semidirectes a Inca i Sa pobla també suposa un retràs a tots els trajectes 

que passen per la resta de pobles, i que els trens vagin més plens d’usuaris. 

Ara si, el Govern ja pot dir als usuaris que “poden esperar d’assegut” gràcies 

a la seva retallada de freqüències. 

El Govern incapaç de donar solució al conflicte laboral i la manca de 

plantilla de SFM, de forma incomprensible, repercuteix el problema als 

ciutadans retallant freqüències i trens semidirectes, amb el perjudici que 

allò provocarà als usuaris d’aquest transport públic.  

Avui l’autodenominat “Govern de les persones i del transport públic” no ha 

trobat una altra solució que retallar el servei de trens, empitjorant així els 

serveis de transport públics, i tot això, per la seva incapacitat de resoldre el 

conflicte laboral de SFM, fent una reestructuració forçosa, imposada i 

improvisada. Cosa que hem d’afegir a les retallades que ja han imposat 

amb el servei d’autobusos en tota la part forana que ha provocat greus 

problemes als usuaris d’aquest transport. 

 

 

 

Per tot això, el grup municipal popular proposa al Ple l'adopció del següent 

 

ACORD 

 



  

 

PRIMER PUNT.- Instar el Govern de les Illes Balears, i a SFM, a deixar sense 

efecte l’eliminació dels trens semidirectes Palma-Inca i Palma-Sa Pobla. 

 

SEGON PUNT.- Instar el Govern de les Illes Balears, i a SFM, que es 

mantenguin les freqüències de trens com es va establir des del 2013, o en 

cas contrari que es millorin aquestes freqüències sense retallades de cap 

tipus. 

 

27 de març de 2017 

LA PORTAVEU DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 

 

Signat .:Xesca Ramis Pons 

SR. BATLE-PRESIDENT DE L'AJUNTAMENT DE LLOSETA 

 
La Sra. Portaveu del PP procedeix a donar lectura del contingut de la moció i 

explica que amb la mateixa es vol mostrar el desacord amb motiu de les retallades de 
l’SFM que farà els trens realitzin totes les aturades i s’allargarà el temps que s’està per 
arribar a Palma, afectant a gent que hi va a fer feina o a la UIB a Palma i demana que es 
tornin a posar en marxa les freqüències directes. 

 
El Sr. Abolafio en representació del PSOE anuncia el seu vot en contra i es 

perquè l’SFM ha pres aquesta decisió com a conseqüència dels acomiadament que es 
varen dur a terme al 2013 a dita entitat i la mancança actual de maquinistes que té 
l’SFM i els problemes que tenen per poder cobrir els torns amb els efectius actuals. A 
més, el Govern ha iniciat un procés per poder donar solució a aquest problema encara 
els problemes que n’hi ha per poder ampliar les plantilles per les limitacions que el 
Govern Central imposa. Igualment s’ha millorat la situació com demostra la suspensió 
de la vaga i els demés avanços produïts. En quant a la modificació del servei s’ha reduït 
el efectius i això du aparellat que el trajecte ha augmentat en cinc minuts. Ja que és una 
solució temporal, conseqüència de la gestió del govern autonòmic de l’anterior 
legislatura i que l’actuació de la entitat en qüestió va orientada a la ampliació del 
personal votarà en contra el seu partit  

 



  

 

El portaveu del Pi, el Sr. Tolo Moyá, explica que aquesta retallada afecta als 
ciutadans i recorda que el seu grup socialista és el que defensa la gestió pública dels 
serveis sense importar el que s’hagi de gastar i a més després de les reunions i la 
previsió de la contractació de 20 maquinistes no s’entén que no s’hagi fet res. Anuncia 
el seu vot a favor com a conseqüència de l’afectació que aquestes retallades tenen sobre 
el poble. 

 
El portaveu de MES, el Sr. Joan Servera afirma que des del seu grup sempre han 

estat en contra de les retallades i que ho estan ara, així com el canvis tarifaris o 
d’horaris, i que ja a l’any 2012 es va presentar una moció en favor del transport 
ferroviari de la línia de Sa Pobla i en contra de la pujada de tarifes del moment, i tal i 
com ha dit el Sr. Moyá, això afecta als llosetins. 

 
Però vol recordar al Partit Popular que el portaveu del seu partit a l’any 2012 va 

justificar el canvi de criteri del seu grup, on va passar de l’abstenció de les mocions a 
defensar la postura dels grups populars al CIM i al Parlament, votant el Partit Popular a 
aquella moció dels serveis ferroviaris en contra.  

 
Per la seva part l’SFM els ha informat al seu grup que una situació excepcional i 

temporal i que per la seva part vol donar confiança a aquesta entitat i donar un termini 
raonable per tal que aquesta institució pugui arreglar aquesta situació.  

 
La portaveu del Grup SI, explica que si bé el seu partit manca d’una estructura 

més ampla de la que disposen altres partits, això els hi permet votar en llibertat des de la 
seva ideologia i devent-se només al poble de Lloseta. 

 
Pensem que la moció és correcte, si bé l’agradaria elaborar un poc més la 

redacció, proposant unes esmenes, ja que afecta a més instàncies i quedaria així: 
 
    1r. Instar el Govern de les Illes Balears i el Parlament de les Illes Balears a 

exigir al Govern estatal, per totes les vies, sense descartar la via jurídica, el 
compliment i la recuperació del conveni ferroviari amb les Illes Balears amb la 
pertinent actualització de les inversions acordades, les quals han de permetre l'extensió 
de la xarxa ferroviària i la continuació de la seva modernització i millora. 

 
    2n. Instar el Govern de les Illes Balears i SFM a mantenir i fins i tot millorar 

les freqüències i el servei de tren i metro de la xarxa ferroviària actual, i en cas que 
s'hagin d'adoptar reestructuracions d'horaris que aquestes tenguin un caràcter 
clarament temporal i provisional, i s'adoptin únicament per tal de salvaguardar el 
servei als usuaris davant la situació de conflictivitat laboral. 

 
    3r. Instar el Govern de les illes Balears i SFM a aconseguir definitivament 

una 



  

 

    reestructuració de la plantilla de SFM, la més consensuada possible, que eviti 
la ja tradicional conflictivitat laboral en aquest sector i que permeti la potenciació del 
transport públic ferroviari a les Illes Balears. 

 
    4t. Instar el Govern de les illes Balears i al Consorci de Transports que revisi 

a la baixa els imports dels bitllets del Tren, per poder gaudir d’un transport públic de 
qualitat a l’abast de la ciutadania. 

 
La portaveu del Partit Popular mostra les seves reserves respecte al Conveni 

Ferroviari, ja que creu que les competències estan traspassades a la CAIB, a més vol 
puntualitzar que el problema de la plantilla està superat i que el conflicte és la diferència 
de sous entre els nous contractes i els anteriors. 

 
El secretari informa que respecte a les esmenes aquestes s’han de votar primer la 

seva inclusió i després es vota la moció ja esmenada. 
 
Fent ús de la paraula la Sra Regidora no adscrita Margalida Villalonga anuncia 

el seu vot a favor per aquesta moció. 
 
El Sr. Secretari a requeriment del Batle informa al Sr. Servera del procediment 

per esmenar una moció ja dictaminada. 
 
El Sr. Abolafio fent ús de la paraula opina que les esmenes presentades venen a 

substituir el contingut de la moció. 
 
A això respon la Portaveu del SI que el que fan aquestes esmenes és millorar el 

contingut. 
 
Així el Sr. Abolafio demana la lectura de l’esmena al Secretari que procedeix a 

donar lectura al següent: 
 
    2n. Instar el Govern de les Illes Balears i SFM a mantenir i fins i tot millorar 

les freqüències i el servei de tren i metro de la xarxa ferroviària actual, i en cas que 
s'hagin d'adoptar reestructuracions d'horaris que aquestes tenguin un caràcter clarament 
temporal i provisional, i s'adoptin únicament per tal de salvaguardar el servei als usuaris 
davant la situació de conflictivitat laboral 

 
Així el Sr. Abolafio entén que substitueix el contingut de la moció 
 
A això respon la portaveu del SI que el que demana la moció és el retorn a les 

freqüències prèvies i que si s’ha d’alterar ha de tenir un caràcter temporal i excepcional. 
Continua explicant que no és incompatible el segon punt de l’acord presentat pel seu 
partit amb el presentat pel Partit Popular, fent incidència en el caràcter restrictiu del 
caràcter temporal i explica el contingut de la seva sol·licitud  

 



  

 

Realitzades aquestes puntualitzacions a les intervencions dels diferents grups es 
passa a la votació de les esmenes: 

 
1r. Instar el Govern de les Illes Balears i el Parlament de les Illes Balears a exigir 

al Govern estatal, per totes les vies, sense descartar la via jurídica, el compliment i la 
recuperació del conveni ferroviari amb les Illes Balears amb la pertinent actualització de 
les inversions acordades, les quals han de permetre l'extensió de la xarxa ferroviària i la 
continuació de la seva modernització i millora 

 
Realitzada la mateixa s’aprova per unanimitat dels membres de la 

Corporació. 
     
 2n. Instar el Govern de les Illes Balears i SFM a mantenir i fins i tot millorar les 
freqüències i el servei de tren i metro de la xarxa ferroviària actual, i en cas que s'hagin 
d'adoptar reestructuracions d'horaris que aquestes tenguin un caràcter clarament 
temporal i provisional, i s'adoptin únicament per tal de salvaguardar el servei als usuaris 
davant la situació de conflictivitat laboral. 
 
Realitzada la mateixa, la proposta queda aprovada, pels vots a favor dels regidors 
de Més per Lloseta(2), les regidores no adscrites (2), de El Pi (1) i el Partit Popular 
(2) i el SI (2) i l’abstenció del PSOE (4). 

 
 
    3r. Instar el Govern de les illes Balears i SFM a aconseguir definitivament una 
    reestructuració de la plantilla de SFM, la més consensuada possible, que eviti 

la ja tradicional conflictivitat laboral en aquest sector i que permeti la potenciació del 
transport públic ferroviari a les Illes Balears. 

 
Realitzada la mateixa s’aprova per unanimitat dels membres de la 

Corporació. 
 
4t. Instar el Govern de les illes Balears i al Consorci de Transports que revisi a la 

baixa els imports dels bitllets del Tren, per poder gaudir d’un transport públic de 
qualitat a l’abast de la ciutadania. 

 
Realitzada la mateixa s’aprova per unanimitat dels membres de la 

Corporació. 
 
El Sr. Secretari informa que la moció queda esmenada en els termes 

anteriorment aprovades i es deu procedir a la votació de la moció esmenada 
 
Realitzada la mateixa, la proposta queda aprovada, pels vots a favor de les 

regidores no adscrites (2), de El Pi (1), el Partit Popular (2) i el SI (2) i l’abstenció 
del PSOE (4) i de Més per Lloseta (2). 

 



  

 

 
4.3.-MOCIÓ DEL GRUP SI  PER LA MODIFICACIÓ DE LA PERIODICITAT DE 
LES SESSIONS DEL PLE A L’AJUNTAMENT DE LLOSETA.- 

 
El Sr. José Miguel Montiel, regidor del SI dona lectura al contingut de la moció: 
 
Pepi González Jiménez, portaveu del Grup Municipal Socialistes Independents 

de l’Ajuntament de Lloseta presenta la següent moció: 
 
MOCIÓ PER A LA MODIFICACIÓ DE LA PERIDOCITAT DE LES  

SESSIONS DEL PLE A L’AJUNTAMENT DE LLOSETA. 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS  
 
La nova política requereix noves formes, la ciutadania reclama més 

transparència en la gestió i major informació. 
 
Els plenaris tenen atribuïdes una sèrie de funcions entre les quals hi ha el control 

i fiscalització dels òrgans de govern municipal, segons recull l’article 50, apartat 2, del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals aprovat 
en el Real Decret 2568/1986. 

 
Als plenaris hi pot assistir públic i conèixer de primera mà la tasca de l’equip de 

govern, el que suposa una garantia de transparència i una passa més cap a la democràcia 
efectiva. 

 
És per tot això que els Socialistes Independents de Lloseta consideram que els 

plenaris s’haurien de realitzar una vegada al mes. 
 
A l’hora som conscients que això pot suposar una despesa extraordinària degut a 

l’augment de les assignacions per assistència, per aquest motiu proposam que només es 
cobri l’assistència de la periodicitat dels plenaris aprovats a la sessió celebrada el passat 
17 de juliol de 2015. 

 
PROPOSTES D’ACORD 
 
1. L’Ajuntament de Lloseta ACORDA celebrar un plenari mensual enlloc d’un 

cada dos mesos com es va aprovar a la sessió del 17 de juliol de 2015. 
 
2. L’Ajuntament de Lloseta ACORDA que només es cobri l’assistència de la 

periodicitat de les sessions aprovades al plenari de 17 de juliol de 2015. 
 
 
 
A Lloseta, 20 de març de 2017. 



  

 

 
 
 
La portaveu del Grup Municipal Socialistes Independents de Lloseta. 
 
 
 
 
Pepi González Jiménez. 
 
 
Explica que el motiu de la presentació d’aquesta moció es perquè des del seu 

grup creu que el volum d’assumptes és de tal entitat al municipi que seria necessari fer-
ne un plenari cada mes i degut que l’increment de les assignacions per assistència 
aquestes no es cobrarien. A més, si no n’hi ha assumptes, sempre està el punt de precs i 
preguntes i que ells com a representants del poble poden fer arribar aquestes preguntes a 
l’equip de govern, recordant a més que el mateix es troba en minoria fent lectura del 
contingut de la moció. 

 
Fent ús de la paraula el Sr. Abolafio agraeix al SI l’aportació en ares de millorar 

la transparència municipal,  si bé fa les següents aportacions: segons el seu parer és que 
els plenaris actuals no estan sobrecarregats i que de fet en el cas de que existís urgència 
per un tema concret es poden convocar sessions urgents, a més recorda que bona part de 
les competències plenàries les té la Junta de govern i que, també es celebra cada mes 
una comissió Informativa on es pot fer arribar les demandes del poble i que això crea el 
dubte de que d’haver aquest Plenari mensual amb aquesta proposta el que es vol es 
desprestigiar a aquest equip de Govern. 

 
El portaveu del PI, el Sr. Tolo Moya recorda que ells es varen oposar a la moció 

que amb el mateix contingut es va votar, si bé actualment la situació ha canviat i si per 
ta de donar més transparència i informar al poble estan a favor de que es faci un plenari 
mensualment. 

 
La Portaveu del Partit Popular, la Sra. Francisca Ramis explica que des del seu 

grup es necessari que es faci un ple cada mes i que ja ho havien defensat amb 
anterioritat. A més, actualment i donada la durada dels plenaris, recorda que no volien 
que fossin remunerats, però tal i com ha exposat el SI i amb l’apujada del pressupost per 
la oposició és més que necessari que es faci un plenari mensualment. 

  
 
El portaveu de MES, el Sr. Joan Servera, explica que en el moment en què es va 

presentar anteriorment aquesta moció varen votar a favor, però aquella proposta es va 
fer en el moment de negociació del pacte amb el PSOE, i encara que els plenaris són 
llargs, els punts són escassos, amb això no vol dir que no es que no estiguin d’acord 
sinó que a més actualment n’hi ha Comissions Informatives cada mes i dona lectura a 



  

 

l’acord que tenien sobre les competències dels òrgans municipals i que encara que estan 
oberts a modificar les competències dels òrgans municipals i de modificar-se votaran a 
favor d’un canvi en la periodicitat dels Plens. 

 
La regidora no adscrita la regidora no adscrita la Sra. Margalida Villalonga 

anuncia que tal com varen fer al plenari on es va discutir aquesta moció tornaran a votar 
en contra, tenint en compte a més que n’hi ha una Comissió Informativa cada mes per el 
que no veuen necessari que es faci un plenari cada mes. A més planteja que l’hora de 
començament dels plenaris s’hauria de modificar per tal que els mateixos acabessin més 
d’hora. 

 
El Sr. José Miguel Montiel, regidor del SI, respon al Sr. Abolafio que amb 

l’aprovació d’aquesta moció també duria un estalvi perquè s’evitarien els plenaris 
extraordinaris. 

 
El Sr. Batlle respon que l’anterior Comissió Informativa que va precedir a aquest 

plenari va tenir una durada de mitja hora o una hora com a màxim i que tot allò que es 
demana a un plenari es pot demanar a una Comissió Informativa i que al seu parer és 
igual d’important una com una altra. 

 
La Sra. Pepi González demana al Sr. Joan Servera com és l’explicació 

anteriorment donada pel seu grup de com troba que no hi ha contingut per un Plenari 
però si per a una Comissió Informativa, quan a més es renuncia a la retribució i que és 
una manera de reduir la transparència municipal. 

 
Realitzada la votació la proposta queda refusada, pels vots a favor de El Pi 

(1), el PARTIT POPULAR (2) i el SI (2) i en contra de les regidores no adscrites 
(2), del PSOE (4) i de Més per Lloseta (2). 

 
Fent ús de la paraula el Sr. Batlle anuncia que abans del torn de precs i preguntes 

el Grup PSOE vol presentar una moció per urgència. 
 
El Secretari informa que per la introducció d’un tema per urgència és d’aplicació 

el dispost en l’article 82 de la Llei 20/2006 municipal i de règim Local de les Illes 
Balears i ja que aquesta moció no ha estat inclosa en la comissió informativa ha 
d’obtenir la majoria absoluta per la seva inclusió, justificant a més aquesta urgència per 
part del grup que la presenta. 

 
El Sr. Abolafio exposa que el motiu de dita inclusió per urgència és pel fet que el 

contingut d’una de les mocions ve motivada als efectes de que hi hagi una postura 
institucional abans del plenari que ha de celebrar l’Ajuntament d’Inca el proper dijous. 

 
Es procedeix a la votació de la urgència de la inclusió del punt en l’ordre del 

dia, quedant incorporada al mateix pel vot de la majoria absoluta de la Corporació 



  

 

amb el vot favorable del PSOE (4), de Més Per Lloseta (2), les regidores no 
adscrites (2) i el vot en contra del Partit Popular (2), del El Pi (1) i de SI (2). 

 
El Sr. Abolafio dona lectura als acords de la moció següent: 
 

 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA PSIB-PSOE PRESENTA PER  A LA 
CONSIDERACIÓ AL PLE LA SEGÜENT PROPOSICIÓ : 
  
El Grup Municipal del PSIB-PSOE de l’Ajuntament de Lloseta, a l’empar de l’establert 
a l’art. 97 del Reglament d’Organització i Funcionament de les Entitats Locals i del 
Reglament Orgànic de l’Ajuntament d’Inca, formula la següent: 
 
PROPOSICIÓ RELATIVA A LA PROPOSTA DEL CONSELL DE MA LLORCA 
SOBRE LA NOVA RONDA.  
 
Exposició de motius:   
 
El Grup Municipal Socialista PSIB-PSOE en relació a l’aprovació inicial del Projecte de 

traçat de la Variant Nord d’Inca veiem del tot incoherent que un vial comarcal rebi el 

mateix tractament que una autopista, realitzant vials de serveis. Aquest fet com, es veu 

a altres municipis com sa Pobla o Alcúdia demostren que del tot injustificades. La seva 

eliminació suposaria un important estalvi econòmic, de consum de territori i 

mediambiental. 

 

Per altra banda, el traçat escollit per l’anterior equip de govern, està dissenyat per 

canalitzar una intensitat mitjana diària de tràfic propera a 20.000 vehicles/dia tal com 

determinava l’Estudi d’Impacte ambiental del Pla General d’Inca, amb velocitats 

màximes de 80 Km/hora. En el nostre entendre aquesta nova via s’ha de dissenyar per 

donar solució al tràfic interior de la ciutat i desplaçar-lo cap a l’exterior. A més, ha de 

permetre als conductors d’altres municipis o als visitants de la zona de la Serra de 

Tramuntana poder tenir una via per arribar a altres destins sense haver de circular pel 

centre d’Inca. Per tant, una ronda al servei del ciutadans que ens permeti, alhora, 

solucionar aquesta problemàtica històrica de la nostra ciutat; evitant efectes indesitjats, 

com poden ser : inseguretat degut al gran volum de tràfic de vehicles pesats, 

contaminació acústica i ambiental. 

 

En el projecte dissenyat per l’anterior equip de govern del Consell de Mallorca, a la 

nova via no es contempla la realització d’un carril per a vianants, un carril per a 



  

 

bicicletes o la il·luminació necessària pel seu ús tal com s’havia compromès aquesta 

institució. També suposa un impacte ambiental que condiciona bona part de la zona 

rural del municipi o zones naturals emblemàtiques com el Serral de ses Monges. A tot 

això, hi ha que afegir que suposa un alt consum de territori que impedeix preservar 

bona part de la xarxa de camins rurals del nostre municipi. 

 

Tenim una oportunitat històrica per assolir un acord en benefici dels ciutadans d’Inca i 

la comarca; per no haver de passar-nos 30 anys més discutint sobre aquesta ronda. 

Necessitam avançar i donar solucions als problemes de la ciutadania. Per tot això 

 
Per tots aquests motius exposats, el Grup Municipal  del PSIB-PSOE, presenta a 
la consideració del ple d’aquesta corporació la seg üent proposta d’Acord per 
instar al Consell de Mallorca:  
 
 
1.- A presentar la proposta de nou traçat de la Ronda els representants polítics de 

l'Ajuntament d'Inca. 

2.- Que en el disseny de la Ronda Nord d’Inca es procedeixi a l’eliminació dels carrils 

de serveis, inexistents a altres carreteres de major tràfic com ara la carretera Sa Pobla 

– Alcúdia, Inca – Manacor o d’Inca a Selva per l’estalvi que això suposa tant pel medi 

ambient, com per  l'alt consum de territori o el sobre cost econòmic que aquesta 

intervenció suposa. 

3.- Que en el disseny de la nova via es contempli la realització d’un carril per a 

vianants i un carril bici i la il·luminació necessària pel seu us.  

4.- Es proposa l’execució d’aquesta infraestructura; condicionant l’execució del segon 

tram al estudi del funcionament del primer tram, una vegada posat en funcionament; i 

tot això en el sentit de dur a terme la segona fase tan sols en el cas que el primer tram 

no resolgui les problemàtiques de circulació existents en el municipi. 

 
 
 
 
 
 

Lloseta a 22 de març de 2017. 
 

El portaveu del Grup Municipal del PSIB-PSOE 



  

 

 

 
 
Continua el Sr. Abolafio explicant que mitjançant aquesta moció vol justificar-se 

que l’actual projecte de ronda que es preveu fer-ne a Inca no té el mateix impacte 
ambiental i de territori que el projecte anterior i que milloraria l’accés dels Llosetins a 
l’autovia no tenint que accedir per Inca. 

 
El Sr. Portaveu del PI, el Sr. Tolo Moya justifica que el seu vot en contra de la 

urgència de la moció és pel fet de que no seguint el procés ordinari de presentació de les 
mateixes impossibilita poder consultar amb els òrgans del seu partit el contingut.  

 
Respecte al contingut efectiu de la mateixa ja que és un tema que afecta a Inca 

principalment i ja que no s’ha pogut consultar no es pronunciaran. 
 
La portaveu del Partit Popular, la Sra. Francisca Ramis opina també que no 

estaven informats del contingut i que s’han assabentat del contingut de la moció per la 
premsa i que a més quan hi va haver una moció que anteriorment el seu grup volia dur a 
votació per urgència se’ls hi va dir que no i es va ver de fer un plenari extraordinari ja 
que la mateixa estava sotmesa a uns terminis i que no és lògic aquella situació i 
presentar ara aquesta moció.  

 
Respecte al contingut votarà negativament ja que desconeixien els aspectes del 

contingut del projecte, a més l’únic projecte redactat actualment és el fet pel Partit 
Popular quan aquest governava al Consell a la legislatura 2011-15, no existint cap altre 
projecte redactat amb anterioritat ni quan governava la Sra. Armengol al CIM.  

 
Considera que aquest projecte venia a més finançat pel conveni de carreteres. 

Continua afegint que no tenen el projecte no es poden pronunciar sobre la seva 
viabilitat, que encara està en procés tècnic ja que hi ha discrepàncies entre el CIM i el 
Govern i que és una moció oportunista políticament i presentada per donar recolzament 
a la consellera Mercedes Garrido i que no està tampoc consensuat amb els partits 
polítics d’Inca i que manifesta la seva postura a favor de la Ronda Nord. 

 
El portaveu de MES, el Sr. Joan Servera, afirma que ells han revisat tots els 

projectes i que varen assistir a reunions informatives fetes amb anterioritat i que els hi 
agrada als grups de MES a Inca, Lloseta i a MES per Mallorca. 

 
La portaveu del Grup SI, la Sra. Pepi González explica que pel seu grup és 

incomprensible la urgència d’aquesta moció i que està únicament previst per donar 
suport al PSOE d’Inca i a la seva Consellera tant és així que la moció fa referència al 
Reglament d’Organització de l’Ajuntament d’Inca i que el fet de que hagi sortit 
endavant la inclusió de la mateixa a l’ordre del dia demostra el fet de que n’hi ha una 
majoria encoberta que dóna estabilitat a aquest equip de Govern i no tenen més opinió 
que el que han llegit per premsa i per això anuncia el seu vot negatiu a la moció. 

 



  

 

La Sra. Margalida Villalonga, regidora no adscrita  afirma que per coherència 
han votat la inclusió de la moció i votaran afirmativament al contingut de la moció. 

 
Tot seguit es passa a la votació de la moció. Realitzada la mateixa, la 

proposta queda aprovada, pels vots a favor dels regidors del PSOE (4), Més per 
Lloseta(2), les regidores no adscrites (2) i els vots en contra del Partit Popular (2) i 
el SI (2) i l’abstenció de El Pi (1) .- 

 
Seguidament es procedeix a justificar la urgència de la segona moció a presentar 

pel Grup Municipal PSOE, i que segons explica el Sr. Abolafio es deu al fet de que el 
Batle ha estat citat per la Consellera i la importància de que la mateixa tingui una 
declaració institucional d’aquest plenari al punt que interessa la moció. 

 
Es procedeix a la votació de la urgència de la inclusió del punt en l’ordre del 

dia, quedant incorporada al mateix pel vot de la majoria absoluta de la Corporació 
amb el vot favorable del PSOE (4), de Més Per Lloseta (2), les regidores no 
adscrites (2) i el vot en contra del PARTIT POPULAR (2), i l’abstenció del Pi (1) i 
de SI (2).  

 
Seguidament el Sr. Abolafio fa lectura del contingut de la moció en el següents 

termes: 
 

 

MOCIÓ DE SUPORT AL PROJECTE CONSTRUCTIU D’ACCÉS A L LOSETA 
DES DE LA MA-13 DEL CONSELL DE MALLORCA. 

 

La Direcció Insular d’Infraestructures i Mobilitat del Departament de Territori i 
Infraestructures del Consell de Mallorca, va acordar el 19 de desembre de 
2016, l’aprovació inicial del “Projecte constructiu d’accés a Lloseta des de la 
Ma-13” amb Clau 15-33.0-ML.  

 

Una vegada finalitzat el període d’exposició pública i contestades les 
al•legacions presentades al projecte es troba en disposició de finalitzar la seva 
tramitació per treure-ho a licitació pública. 

 

Aquest projecte, que dona resposta a una demanda històrica dels veïnats de 
Lloseta i Binissalem, consisteix en introduir dues entrades i dues sortides a la 
Ma-13, autopista d’Inca. El projecte inclou dues rotondes a cada banda de 



  

 

l’autopista, una d’elles estarà davant el Foro de Mallorca, que millorarà la 
intersecció i farà que sigui més segura. Entre les dues rotondes es construirà 
un pont que passarà per damunt de l’autopista. 

 

A part de l’accés des de l’autopista es millorarà la carretera Ma-2111, que va 
des del Foro de Mallorca al pas elevat de les vies del tren de Lloseta i 
s’acondicionarà la carretera Ma-13A, entre Binissalem i la rotonda que hi haurà 
davant el Foro de Mallorca.  

 

Al “Projecte constructiu d’accés a Lloseta des de la Ma-13” s’inclouen uns 
vorals més amples de 1,80 metres per dotar de més seguretat per als ciclistes. 

 

El “Projecte constructiu d’accés a Lloseta des de la Ma-13” inclourà un carril 
segregat per a ciclistes i vianants de 2,50 metres que anirà des de Binissalem 
fins a Lloseta, separat de la calçada amb una barrera de fusta i amb arbres a 
l’altre costat.  

 

 

 

 

Per tots aquests motius, es proposa que la corporac ió, a través de la 
present moció, acordi donar suport al “Projecte con structiu d’accés a 
Lloseta des de la Ma-13”,  en els termes següents:  

 

- El Ple de l’Ajuntament manifesta el seu suport al “Projecte constructiu 
d’accés a Lloseta des de la Ma-13” que millora la connectivitat dels municipis 
de Lloseta i Binissalem amb l’autopista Ma-13. 

 

- El Ple de l’Ajuntament insta i demana a la Direcció Insular 
d’Infraestructures i Mobilitat del Departament de Territori i Infraestructures del 



  

 

Consell de Mallorca finalitzar la tramitació del “Projecte constructiu d’accés a 
Lloseta des de la Ma-13” i a iniciar les seves obres en el plaç més breu 
possible.  

 

_____________ , ___ de _____________ de 2017. 

  

Es reafirma el Sr. Abolafio en la defensa d’aquesta moció de les raons ja 
expressades per la inclusió de la moció a l’ordre del dia. 

 
El Sr. Tolo Moyá, Portaveu del PI, anuncia que votarà a favor, però respecte a la 

urgència seria millor que s’hagués fet un text conjunt per tots els regidors, si bé també 
resulta un poc peculiar aquesta declaració ja que el projecte està en exposició pública. 

 
La Sra. Francisca Ramis explica que han votat en contra de la urgència perquè 

aquesta moció s’hauria de haver fet fa 10 mesos o un any i estant d’acord amb el tema 
de l’enllaç i instar al CIM i a la Sra. Mercedes Garrido ja que quan els hi va informar 
aquesta que les obres s’iniciarien a finals de 2016, el Partit Popular ja li va advertir que 
era una data molt agosarada i que el temps li ha donat la raó.  

 
A més des del Partit Popular varen fer al·legacions com les relatives a la 

mancança de l’estudi de renous de l’Ajuntament de Lloseta i que la resposta del CIM 
era que el renou ja es verificaria després, i que a més les obres començaran igualment 
enguany. Afegeix que és una moció d’oportunisme polític al igual que l’altra moció 
presentada i que si s’hagués aprovat la moció del SI es podria haver dut al Plenari del 
mes qui ve. No obstant això, anuncia el seu vot favorable però indica que vol que consti 
amb acta les afirmacions anteriorment realitzades. 

 
El Portaveu del Grup MES, El Sr. Joan Servera afirma que el projecte agrada al 

seu Grup i que només inclou la ronda un únic pont, que a més és molt necessari per 
Lloseta i que si bé és cert que l’haurien de haver presentat abans, benvolguda sigui. 

 
La Sra. Portaveu del SI justifica l’abstenció en la inclusió ja que si bé afecta al 

municipi de Lloseta el seu Grup és favorable a qualsevol iniciativa que afecti al 
municipi de Lloseta, i reitera que si s’hagués aprovat la moció d’un plenari cada mes 
s’hauria haver pogut dur aquesta moció per la via ordinària i hauria donat temps a 
l’adequat estudi. 

 
La Sra. Margalida Villalonga anuncia el seu vot favorable al contingut de la 

moció. 
 
Passant a la votació de la moció la mateixa queda aprovada per unanimitat. 



  

 

 
El Batlle anuncia que abans de passar a precs i preguntes es donarà lectura a les 

preguntes pendents de contestar al plenari anterior. 
PRECS I PREGUNTES  
 
En primer lloc el Sr. Abolafio llegeix les preguntes que no foren contestades a l’anterior plenari 
data 31-1-2017 i que a continuació s’incorporen a l’acta de la sessió subratllades: 

**** 

“PRECS I PREGUNTES, plenari 31-1-2017: 

Pregunta del Sr. Moya del Grup El PI, que en primer lloc demana, si s’ha fet qualque cosa per intentar aprovar el 
Pressupost de l’exercici del 2017 i si s’han tingut en compte les esmenes que varen presentar els diferents grups 
polítics. 

Per part de l’equip del govern no hi ha contestació.- 

Els pressupostos municipals estan en un procés de reedició, valorant les exposicions presentades pels diferents 
grups de l’oposició i algunes variacions duites a terme per l’equip de govern; en aquests dies es presentarà el 
projecte definitiu per a dur aprovació.- 

 

També comenta que a rel d’una publicació a un diari sobre la línia verda, creu que seria interesant que se tingues en 
compte el tema de l’APARTIT POPULAR , que va deixar tancat abans del seu cessament com batlle, que costava uns 
4.88 € anuals, el cost de creació eren de uns 2.000 € i desprès ja no hi havia cap despesa, per el fet de ser dissenyat 
per l’ajuntament de Lloseta i cedit a l’empresa que se va oferir a fer les proves pertinents i modificacions necessaris 
per anar millorant el programa informàtic. 

El regidor Antoni Martí, contesta que s’han fet diferents reunions, i que es tornarà a xerrar. 

En aquets moments l’aplicació en procés d’elaboració final, en un màxim de 2 mesos ja estirà totalment 
operativa.- 

 

Preguntes formulades per SI  
Ha contractat o tenen previst contractar un servei de premsa per a l’equip de govern? Quin és el cost? Amb quina 
empresa està contractat? De quin import són ses factures? 
 
Miri vostè per on  les mentides surten sempre a rotllo. En diferents ocasions el Partit Popular les hi va demanar sí 
tenien una contractació o un servei de premsa. A la qual cosa vostès sempre responien que no. 
Resposta inclús de vostè em va negar a un ple i que en aquest mateix ple, la regidora del SI li va fer la mateixa 
pregunta i li va contestar a mitges en que sí però no, res clar. 
Però ara ens diu que sí que ho tenen i que a més ja ho tenien quan formaven part de l’equip amb el PI.  
Una vegada més mentides, gens de transparència. Així no sa pot governar ni gestionar un ajuntament. 
 
Per part de l’equip del govern no es contesta res. 
Avui dia la comunicació amb la ciutadania és un tema fonamental a l’ajuntament i més encara en un moment en 
el qual les xarxes socials han ocupat un lloc rellevant en la transmissió de la informació juntament amb la feina 
tradicional que fan els mitjans de comunicació. Des de l’equip de govern volem diferenciar el que és la tasca que 
es du a terme des de la marca turística i comercial per promocionar el municipi i els comerços i el que és la feina 
pròpia de la comunicació municipal. 
Hem apostat per un servei d’assessorament extern de la comunicació professionalitzat que du a terme Agència 
Còmic. Aquesta feina inclou xarxes socials i la comunicació amb la premsa. Considerem que el cost és molt 
raonable i molt més econòmic que tenir una persona contractada ni que sigui a mitja jornada. La comunicació 
municipal en els darrers mesos ha millorat de forma important i encara tenim projectes per dur endavant com 
incorporar un butlletí d’informació o un sistema de comunicació via WhatsAPartit Popular.- 



  

 

Per a l’equip de govern aquest servei forma part de la filosofia de transparència i proximitat a la ciutadania que 
defensem i en el que hi seguirem fent feina. 
 
 
 
 Volíem saber que ha contestat la conselleria d’Educació o si encara no ha contestat,  en quan a si les reformes del CP 
es Puig estan contemplades dins les previsions del 2017 (dins altres obres de reforma en centres de Mallorca amb un 
cost prevists de 9.942.532 €) i quina és la prioritat que li han dit que tindrà assignada dins l’escala del 1 al 3?  
Ens passaran sa contestació? 
El Batlle diu que no s’ha rebut de moment cap contestació.- 
Ara com ara totes les intervencions duites a terme al CP es Puig de renovació de persianes han estat pagades per 
la conselleria, i la intervenció de pintar i renovar algun enllumenat van a càrrec de l’ajuntament de lloseta.- 
 
10.- Insta’m a l’ajuntament de Lloseta que així com es va dir a la darrera reunió de la FELIB  que comenci  totes les 
gestions i procediments perquè els funcionaris i personal de l’ajuntament pugui dins el 2017 tenir contemplada la 
carrera professional dins les seves nòmines. Tal com s’està fent a diversos ajuntaments i administracions públiques. 
 
No contesten res.- 
El nou projecte dels pressupostos municipals per 2017 ja recullen aquest suplement salarial.- 
 
 
 
Preguntes del portaveu de Més per Lloseta: 
 
Volem seguir reiterant la nostra petició de l'informe referit a la zona d'aparcament i senyalitzacions del carrer Antoni 
Maura.  
A la resposta de la pregunta nº4 de Més per Lloseta del plenari del dia 28-11-2016 que fa referència a la mateixa 
pregunta abans esmentada i que a aquest mateix plenari ens feis arribar per escrit, volem dir que probablement hi ha 
hagut un error, ja que parleu del carrer Mestre Antoni Vidal i nosaltres demanàvem per el carrer Antoni Maura. 
 
Se contesta que efectivament no consten informes de la policia local, però se les requerirà la seva emissió.- 
El regidor Joan Servera va fer una consulta personal al cap de policia, ja que no hi havia una emissió oficial. Així 
doncs es demanarà l’elaboració d’un informe oficial de tot el carrer Antoni Maura.- 
 
 
Preguntes del grup SI.- 
 
 
Per favor, és necessari que s’insti a la empresa concessionària d’aigua a que cada vegada que hi hagi una aturada 
d’aigua prevista s’informi als usuaris afectats amb col·laboració de l’Ajuntament de Lloseta. 

No hi ha resposta.- 
S’ha instat a l’empresa concessionària a crear un protocol d’actuació i avís davant aturades del servei d’aigua pel 
motiu que sigui.- 

 

Volem mostrar la nostra sorpresa per l’ambigua i poc concisa resposta a la nostra pregunta sobre els projectes que té 
en funcionament Serveis Socials, que diu així: “En aquest proper any 2017, es pretén seguir amb diferents campanyes 
per millorar el servei de la botigueta, com també diverses campanyes de prevenció sobre el consum d’alcohol i 
drogues entre els més joves. 

També seguirem potenciant el desenvolupament diversos tallers de suport a l’institut de la dona en contra de la 
violència masclista.” 

El que nosaltres volem saber és el detall dels projecte; pressupost, destinataris, barems per poder optar als ajuts 
econòmics, etcètera. Però no volem la memòria de Serveis Socials volem els projectes explicats de forma que els 
puguem traslladar a la ciutadania per garantir l’accés als mateixos en igualtat de condicions. 
No hi ha resposta.- 
Aquí teniu un poc de resum dels serveis oferts per l’equip del centre de dia i serveis socials. 



  

 

En aquest any es preveu ampliar el ràtio de professionals tècnic al centre de dia a 43 hores; com  també 
augmentem a jornada completa el terapeuta ocupacional de 4 hores setmanals el 2016 a 37,50 hores setmanals, 
l’any 2017 i el servei de la infermera de 4 hores setmanals al 2016 a 13,50 hores l’any 2017.- 

L’organigrama de l’equip del centre de serveis socials queda distribuït de tal forma: Anna Medina (projecte 
d’immigració, taller de llengua catalana per dones i homes, taller de salut i vida quotidiana, com també suport 
escolar per a nouvinguts). Francisca Muñoz (Suport educació Infantil i F.p també s’encarrega de la guarderia a 
horari de taller per adults). Angelina (integració social). Vanessa (Reforç educació primària i PICE). Maria 
Antònia i Aina (assistentes socials i Direcció del Centre de Dia).- 

La previsió d’actuacions i programacions d’activitats ordinàries d’aquest any son: 

11 de Març dia de la dona, 9 d’abril dia mundial de la salut i del deport pel desenvolupament i la pau, 14 de Maig 
dia internacional de la família, 5 de juny dia del Medi ambient, 12 i 13 d’agost dia internacional de la Joventuts, 2 
d’octubre dia de les persones de 3ª edat, 16 d’octubre dia de la ’eradicació de la pobresa, del 20 al 26 de Novembre 
dies contra les violències masclistes, 3 de Desembre dia de les persones amb discapacitats, 20 de Desembre dia de 
la Solidaritat. 

 

Una vegada més volem mostrar el nostre absolut desacord respecte a les despeses que s’estan fent des de l’equip de 
govern en matèria de comunicació i publicitat, insistim que amb una mica de voluntat i ganes de fer feina se’n pot 
encarregar un regidor. 

Tenim unes despeses fixes 550,55 € al mes per la marca comercial, les publicacions en el tòtem i l’agenda. 
Per una altra banda 726 € per un servei de premsa i comunicació!!! Realment un ajuntament de les nostres 
dimensions requereix d’un servei de premsa i comunicació que a més en la majoria de les ocasions no són per fer més 
que autobombo dels propis regidors. 
A part d’aquests 1.300 € fixos de despeses al mes trobam altres despeses extres com fotografies, millores a la web i 
187,55 € de vídeos que el seu contingut bàsicament se centra en entrevistar als senyors regidors. 
No hi ha contesta. 
 
Avui dia la comunicació amb la ciutadania és un tema fonamental als ajuntaments i més encara en un moment en 
el qual les xarxes socials han ocupat un lloc rellevant en la transmissió de la informació juntament amb la feina 
tradicional que fan els mitjans de comunicació. Des de l’equip de govern volem diferenciar el que és la tasca que 
es du a terme des de la marca turística i comercial per promocionar  el municipi i els comerços i el que es la feina 
pròpia de comunicació municipal. 
Hem apostat per un servei d’assessorament extern de la comunicació professionalitzat que du a terme Agència 
Còmic. Aquesta feina inclou xarxes socials i la comunicació amb la premsa. Considerem que el cost és molt 
raonable i molt més econòmic que tenir una persona contractada ni que sigui a mitja jornada. La comunicació 
municipal en els darrers mesos ha millorat de forma important i encara tenim projectes per dur endavant com 
incorporar una butlletí d’informació o un sistema de comunicació via WhatsAPartit Popular.- 
 
Per a l’equip de govern aquest servei forma part de la filosofia de transparència i proximitat a la ciutadania que 
defensem i en el que hi seguirem fent feina.” 

**** 
 
 
A continuació, s’obri el torn de precs i preguntes i comença el Sr. Moyà del grup El Pi que 
formula les següents: 
Primerament el Sr. Moya demana amb relació al tema del Palau d’Aiamans si es poden 
recuperar les visites al Palau. 
 
El Sr. Batlle, contesta que actualment està pendent d’una ordre d’execució del CIM. 
 
El Sr. Moya demana si s’ha signat el conveni “Aigua en Alta” amb Abaqua  i com queda el 
tema del pagament. 
 



  

 

El Sr. Batlle, interessa es prengui nota i se li farà arribar el conveni.- 
 
El Sr. Moya se interessa per els expedients sancionadors sobre els abocaments de escombres al 
polígon.- 
 
El Sr. Batlle, contesta que estan aturats i el Sr. Secretari afirma no te coneixement del tema. 
 
El Sr. Moyá demana si s’ha iniciat algun concurs per el Sanejament de les vies públiques pel 
2017.- 
 
El Batlle contesta que no s’ha fet i el secretari puntualitza que  està pendent d’informe.- 
 
En relació a les retribucions del personal fitxo, el Sr. Moyà demana un aclariment de les partides 
de Serveis Socials i Esports concretament a la 231 13 002; 323 13 100;  i a la 323 15 101.- 
 
 El Sr. Abolafio contesta que se li passarà per escrit.- 
 
El Sr. Moya, se interessa per si s’han cobrat les bestretes sol·licitades per la Concesionaria de 
l’Aigua. 
 
El Sr. Batlle, contesta que el tema esta igual que abans, i que el proper dimecres està prevista 
una reunió amb el concessionari.  
 
 
A continuació i per finalitzar la seva intervenció el Sr. Moya formula un prec referit a que es 
modifiqui l’equip de govern a la pàgina web de l’ajuntament. 
 
El Sr. Abolafio, contesta que està sol·licitat al consorci.- 
  
 
En el torn del Partir Popular, la Sra. Ramis, manifesta que vista que reiteradament no se les 
contesta a les preguntes formulades, no formularan cap pregunta i ja sabran de les seves 
preguntes per un altre via. 
 
 
La Sr. Gonzalez del partit SI, comença la seva intervenció: demanant per quin motiu no 
funciona el seguiment de les mocions i de les preguntes , que es va aprovar a la passada 
legislatura i que funcionava molt be. 
 
El Sr. Batlle, se disculpa  i pren nota per fer arribar aquest seguiment. 
 
 
Sra. Gonzalez vol saber com es troba el tema dels buits dels arbres existent a la plaça de 
l’Església . 
 
El Sr. Servera  contesta que s’ha de prendre una determinació de la manera en que s’ha de 
replantar la plaça, si mitjançant jardineres o plantant els arbres, considera que la 
determinació s’hauria de prendre entre tots.- 
 



  

 

 
La Sra.  Gonzalez demana per la quantitat de “pipicans”  comprats, i a on estan instal· lats; al 
que li respon el Sr.Moya, que per el preu de dos, se varen adquirir tres pipicans. 
 
El Sr. Servera considera que seria mes convenient que en tots el ”pipicans” adquirits,  es 
fessin mes petits i així els podrien instal·lar a qualsevol lloc del poble, ja que no te sentit que 
hagi un “pipican” a les afores del poble, allà a on ningú l’utilitza. 
La problemàtica dels excrements de cans es un problema mal de arreglar, ja que no se multa 
al propietaris dels cans que incompleixen les normes, perquè no se solen trobar fent la 
infracció. En breu es posarà una campanya en marxa amb cartells mes explícits que es 
penjaran pròximament i considera que la gent hauria de ser valenta i denunciés els 
propietaris que deixen les defecacions dels seus cans. 
 
La Sra. Gonzalez considera que la campanya de conscienciació hauria de anar acompanyada per 
la instal· lació de “pipicans”,  i la seva conservació, ja que el que es troba instal· lat a l’avinguda 
del Cocó, no hi ha borsa, la porta no tanca bé, i està en molt males condicions, es  important 
posar mitjans per intentar reduir la problemàtica. 
 
El Sr. Servera diu que es farà net. 
 
La Sra. Gonzalez demana  que se li faci arribar la despesa de Natura Parc i a quines actuacions 
pertany. 
 
També demana s’intenti donar una solució a la problemàtica de seguretat del encreuament del 
carrer Joan Carles I, a les immediacions de l’establiment “Es Pròxim”, perquè en poc temps si 
ha produït dos accidents. 
 
El Sr. Servera  puntualitza que en aquest tram de carrer s’ha de començar pròximament les 
obres de millora i es tindrà en compte aquest problema, si be el Sr. Batlle pren nota i 
preguntarà a la policia al respecte. 
 
La Sra. Gonzalez, demana per el contracte amb Baldea per el tema de les castracions del 
moixos. 
 
El Sr. Servera contesta que esta vigent, però que no se utilitza. 
 
L’assignació que es destina per fer control de les colònies dels moixos al carrer no són 
suficients diu la Sra. Gonzalez.  
 
El Sr. Abolafio informa que l’assignació ha passat de ser de 300 € a 800 € i que aquest 
increment serà íntegrament per el servei de veterinaris però si les associacions consideraven  
que havien de destinar-se a les castracions , l’ajuntament es faria càrrec del cost anual de la 
alimentació que genera el refugi i les colònies; així doncs la Sra. Gonzalez, demana se li 
faciliti el cost que es va generar les castracions realitzades des de que es va signar el conveni 
amb Baldea.- 
 
 
La Sra. Gonzalez fa arribar la petició d’un veïnat del carrer lluna que fa saber que  una persona  
del mateix carrer dispara amb una pistola d’aire contra els moixos, i la seva preocupació es que 



  

 

pugui ferir als seus fills o a altre gent,  han posat una denuncia a la policia local el passat 12-2-
2017 ,  i vol saber si se te constància. 
 
El Sr. Batlle, contesta  que ho mirarà.- 
 
A continuació es demana per el tema del concurs públic del Bar de la Piscina municipal i el Sr. 
Batlle contesta que esta igual, no s’ha fet el concurs, i està pendent de que sa jubili la 
persona que actualment presta el servei i llavors es convocarà el concurs. 
 
 
Respecte a les preguntes del darrer plenari, la Sr. Gonzalez, demana si el grup Més esta 
conforme amb el cost de premsa i comunicació i si comparteix la mateixa filosofia exposada per 
el PSOE. 
 
El Sr. Servera contesta que es un tema que s’ha de parlar. Considera que l’empresa fa  la 
feina  ben feta, i que esperarien un poc per veure si realment val la pena continuar així. 
 
 
La Sra. Gonzalez reitera una vegada més se li contesti i detalli quins son els projectes que tenen 
previst realitzar els Serveis Socials, per el 2017, però interessa que siguin explicats de forma 
que les puguin traslladar al ciutadans. 
 
I continua afirmant que Transparència es contestar a les preguntes que feim i al seguiment de les 
mocions i preguntes del plenari. 
 
 
Regidores no adscrites. 
La Sr. Campins  vol traslladar les queixes dels veïnats del carrer Josep Coll  
 
1.- Carrer Josep Coll, problemes amb la circulació, es un carrer de doble sentit on s’hi aparca a 
un costat; això ocasiona problemes. La sortida a la carretera de Biniamar és molt conflictiva i hi 
pot haver un accident. A tenir en compte també, que hi ha propietaris que tenen un gual 
d’estacionament davant la seva cotxera i hi estacionen el seu vehicle. 
 
La policia han fet un estudi, diu Batlle, i la circulació del carrer es farà de un sentit. 
 
 
2.- Voldríem recordar a l’Equip de Govern, que va costar molta feina que la Policia Local de 
Lloseta fos respectada i des d’aquí voldríem demanar que, principalment, amb el tema de les 
sancions que imposi la Policia, camp membre de l’Equip de Govern, intercedís per a llevar la 
sanció. Si una persona no està d’acord amb la sanció que se li ha posat, sempre té la possibilitat 
de presentar un recurs. 
 
El Batlle diu que no lleva cap multa.- 
 
La darrera pregunta de la Sra. Campins que interessa contestació es refereix  A que a la pàgina 
38 dels pressupostos hi ha una anotació que diu que el nivell acadèmic de dos Policies Locals, 
Mariano Medina Ripoll i Francisco Llabrés Abellón, és el Graduar Escolar, i per tant el lloc de 



  

 

treball és a extingir. La situació d’ambdós Policies és mol diferent. El senyor Medina, aviat es 
jubilarà,. Però ens demanem què passarà amb el senyor Abellón?. 
  
El Batlle, se li passarà la informació.- 
 
 
A continuació la regidora Villalonga formula la següent pregunta : 
Ens han fet arribar la preocupació existent respecte les porteries del solar de l’Avinguda del 
Cocó. 
La instal·lació compleix amb totes les mesures se seguretat? 
 
Batlle diu que si , compleixen mes mesures de seguretat i estan ben ancorades.- 
 
No oblidem que el solar no és de propietat municipal. 
Que passaria en cas d’accident?. 
 
El Sr. Batlle, contesta que hi  ha convenis signats amb el propietari del solar, i s’ha ampliat 
l’assegurança, i es tancarà el camp de futbol. 
 
A les confluències del carrer Nou i Sor Miquela Ripoll hi ha una endomassada de cables 
d’ONO, Telefònica, Electricitat. Seria possible mirar d’arreglar-ho? Fa mal a la vista i poden 
ocasionar problemes en el cas de despenjar-se algun. 
  
El Sr. Batlle contesta que se mirarà. I el Sr. Servera explica que a rel d’una reforma a 
realitzar a l’habitatge a on hi havia un suport instal·lada a la paret que aguantava els 
cablejat, el propietari va pagar a Gesa una quantitat perquè se li retiressin els cables. Es va 
posar un pal provisional per aguantar els cables. Una vegada acabada les obres Gesa 
pretenia tornar a clavar es cables a la façana, cosa que no es va fer, ja que el propietari es va 
negar. 
El Sr. Servera a les hores regidor de l’oposició va tenir uns conversacions amb l’arquitecte 
perquè fes tot lo possible durant les obres del carrer Nou, perquè es realitzes  unes canonades 
per passar el cablejat i al final no es va fer res, per tant els cables estan d’aquesta manera. 
 
Per acabar la Sra. Villalonga vol deixar constància que no han signat cap pacte amb l’equip de 
govern , ni en cap partit del que conformen actual equip de govern, i demanen a l’oposició que 
deixin de fer càbales, que també deixin de banda l’esperit revengista i facin una política 
constructiva així con proclamen que fan feina per Lloseta.  
 
 

I no tenint més assumptes per tractar el Sr. President dóna per finalitzada la 
sessió a les  vint i una hores, cinquanta sis minuts, de tot el qual, jo, el Secretari, 
certifico. 

 
El Batlle,                                                     El Secretari, 
Sgt. Jose Maria Muñoz,   sgt. Xavier Rodríguez Abril, 


